
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 431 

 

На 13 октомври 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Проект на решение относно отваряне на запечатано 

помещение. 

  Докладва: Цветанка Георгиева 

2. Проекти на решения относно регистрации на 

социологически агенции. 

  Докладват: Красимир Ципов, Ерхан Чаушев 

3. Проекти на решения относно регистрации на наблюдатели. 

  Докладват: Красимир Ципов, Георги Баханов 

  Цветозар Томов, Цветанка Георгиева 

4. Доклади по административни преписки. 

  Докладват: Емил Войнов, Димитър Димитров,  

Елка Стоянова, Силвия Стойчева,  

Гергана Стоянова, Красимир Ципов,  

Любомир Георгиев, Севинч Солакова,  

Цветозар Томов, Камелия Нейкова, 

Росица Матева 

5. Доклади по дела, жалби и сигнали 

  Докладват: Гергана Стоянова, Красимир Ципов, 

  Елка Стоянова, Георги Баханов,  

  Цветозар Томов, Ерхан Чаушев 

6. Проект на решение относно условията и реда за участие на 

представители на партии, коалиции, местни коалиции и 
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инициативни комитети в изборите за общински съветници и за 

кметове на 29 октомври 2023 г. 

  Докладва: Любомир Георгиев 

7. Проект на решение относно реда за участие на 

представители на партии, коалиции и инициативни комитети, на 

Българската академия на науките и на български неправителствени 

организации, които са регистрирали наблюдатели, в процеса на 

удостоверяване по чл. 213а ИК в изборите за общински съветници и 

за кметове на 29 октомври 2023 г. 

  Докладва: Любомир Георгиев 

8. Проект на решение относно определяне условията и реда за 

образуване на избирателни секции в лечебни заведения, домове за 

стари хора и други специализирани институции за предоставяне на 

социални услуги, както и в места за лишаване от свобода и за 

задържане, и изготвяне на избирателни списъци. 

  Докладва: Гергана Стоянова 

9.Проекти на решения относно промени в състави на 

общински избирателни комисии 

  Докладват: Силвия Стойчева, Красимир Ципов 

 

ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Димитър Димитров, 

Емил Войнов, Росица Матева, Цветозар Томов, Севинч Солакова, 

Георги Баханов, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Гергана 

Стоянова. 

Отсъства: Йорданка Ганчева 

 

Заседанието бе открито в 10.40 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Централната 

избирателна комисия, и от Цветозар Томов и Росица Матева – 

заместник-председатели на Централната избирателна комисия 
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* * * 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги! 

Осем членове сме в залата, имаме кворум. 

Поради отпуск отсъства госпожа Ганчева. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Проект на решение относно отваряне на запечатано 

помещение. Докладчик – госпожа Георгиева. 

2. Проекти на решения относно регистрации на 

социологически агенции. Докладчик – господин Ципов. 

3. Проекти на решения относно регистрации на наблюдатели. 

Докладчици: господин Ципов и господин Баханов. 

4. Доклади по административни преписки. Докладчици: 

господин Войнов, господин Димитров, госпожа Елка Стоянова, 

госпожа Стойчева, госпожа Гергана Стоянова, господин Ципов, 

господин Георгиев, госпожа Солакова и аз. 

5. Доклади по дела, жалби и сигнали. Докладчици: госпожа 

Гергана Стоянова, господин Ципов, госпожа Елка Стоянова, 

господин Баханов. 

6. Проект на решение относно условията и реда за участие на 

представители на партии, коалиции, местни коалиции и 

инициативни комитети в изборите за общински съветници и за 

кметове на 29 октомври 2023 г. Докладчик – господин Георгиев. 

След обсъждане в работна група ще се разглежда това решение, 

както и проектът на решение по точка 7: 

7. Проект на решение относно реда за участие на 

представители на партии, коалиции и инициативни комитети, на 

Българската академия на науките и на български неправителствени 

организации, които са регистрирали наблюдатели, в процеса на 

удостоверяване по чл. 213а ИК в изборите за общински съветници и 

за кметове на 29 октомври 2023 г. Докладчик – господин Георгиев. 

Имате ли предложения по дневния ред? 
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Господин Томов? 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Моля, да ме включите в точки 3, 4 и 5. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Включвам Ви. 

Други колеги? 

Госпожо Стоянова? 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Моля, да бъда включена нова точка 

приемане на решение относно определяне условията и реда за 

образуване на избирателни секции в лечебни заведения, домове за 

стари хора и други специализирани институции, и местата за 

лишаване от свобода и за задържане. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Предлагам ви това 

да бъде точка 8 от проекта за дневен ред. 

Други предложения има ли? 

Господин Чаушев? 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Моля, да ме включите в точката за 

регистрации на социологически агенции, както и в доклади по дела, 

жалби и сигнали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Включвам господин 

Чаушев в точка 2 и в точка 5. 

Други? Няма. 

Колеги, моля, да гласуваме дневния ред с направените 

изменения и допълнения.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

 

Колеги, преди да започнем по дневния ред, ще ви помоля в 

точка четвърта да изпратим писмо до Софийска градска 

прокуратура.  

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ 
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С писмо, вх. № МИ-09-39/12.10.2023 г., което е пристигнало в 

края на деня, е постъпило искане да изпратим справка дали лицето 

П. Р. П., със съответното ЕГН, е регистриран като                      

кандидат за общински съветник или кандидат за кмет в изборите на 

29 октомври 2023 г., с молба да изпратим отговора до началото на 

работния ден на 13 октомври 2023 г.  

Извършила съм справка и ви предлагам да изпратим отговор: 

„В резултат на извършената проверка ви информираме, че лицето        

П. Р. П., със съответното ЕГН, не е кандидат за общински съветник 

и/или кмет в предстоящите избори за общински съветници и за 

кметове на 29 октомври.“ 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Госпожо Солакова, заповядайте и Вие с доклад в точка 

четвърта. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Благодаря. 

Уважаеми колеги, получили сме писмо с вх. № МИ-06-

477/12.10.2023 г. от временно изпълняващия длъжността „кмет“ на 

община Елин Пелин, в отговор на наше писмо, с което препратихме 

жалба на госпожа С. В. от село Г. Р. –                                          

община Елин Пелин, относно невъзможността на избиратели да 

бъдат вписани за гласуване по настоящ адрес по електронен път. 

Изпратихме писмо за проверка и спешен отговор от страна на 

общинската администрация с оглед на изтичащия срок за подаване 

на заявления. Тъй като в хода на неколкократно получените 

допълнения към жалбите се установи проблем, по-скоро 

административен, по отношение на невъзможността за вписване по 

настоящ адрес, това се потвърждава и от писмото на временно 

изпълняващия длъжността „кмет“. Той ни уведомява, че през 2020 г. 
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общинският съвет е наименувал улиците в Голема Раковица. 

Обявено е това на таблото за обяви в сградата на кметството и част 

от избирателите на село Голема Раковица не са изпълнили 

задължението си по чл. 99 от Закона за гражданската регистрация да 

заявят промяната на настоящия си адрес. Всъщност, не е промяна на 

настоящ адрес, а е уточнение с наименование на съответната улица. 

Хората продължават да си живеят и да са по настоящ адрес в село 

Голема Раковица.  

Считам, че този проблем трябва да се изчисти един път 

завинаги. Спомням си срещата на 24 август с участието на 

заместник-министър на регионалното развитие и благоустройството, 

който също изрази становище, че това не се следва да влияе върху 

избирателните права на българските граждани.  

Предлагам ви, като се има предвид, че утре изтича срокът за 

подаване на заявления, да изпратим писмо до кмета на община Елин 

Пелин, тъй като той иска указание дали тези избиратели може да 

бъдат вписани в избирателните списъци за гласуване по настоящ 

адрес, ние да напишем, че всички български граждани с избирателни 

права, които са подали заявление за гласуване по настоящ адрес и 

имат настоящ адрес в село Голема Раковица, независимо, че не са 

изпълнили задължението си по чл. 99 от Закона за гражданската 

регистрация, да заявят наименуваните улици в населеното място, да 

бъдат вписани в избирателните списъци за гласуване по настоящ 

адрес. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания, предложения?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма.  
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Колеги, преминаваме към точка първа от дневния ред. 

Госпожо Георгиева, заповядайте. 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ОТВАРЯНЕ НА 

ЗАПЕЧАТАНО ПОМЕЩЕНИЕ 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, в Централната 

избирателна комисия е постъпило искане с вх. № МИ-14-

12/12.10.2023 г. от Ц. И. – временно изпълняващ                            

длъжността „кмет“ на община Видин за разрешаване на достъп до 

запечатано помещение, намиращо се в сградата на общинската 

администрация - складово помещение към заседателна зала на 

Общинския съвет, в което се съхраняват изборни книжа и материали 

от произведени избори. 

Достъпът до помещението е необходим във връзка с 

извършване на строително-монтажни работи – подмяна на 

съществуващата дограма с нова, като част от извършващото се 

саниране на сградата. 

Предвид изложеното и на база правните основания, както и 

на  Решение № 1750 от 10 март 2023 г. на Централната избирателна 

комисия, предлагам Централната избирателна комисия да реши:  

Разрешава отваряне на запечатано помещение, намиращо се в 

сградата на общинска администрация, складово помещение към 

заседателна зала на Общинския съвет, в което се съхраняват изборни 

книжа и материали от произведени избори. 

Достъпът до запечатаното помещение се осъществява по реда 

на т. 5 от Решение № 1750 от 10 март 2023 г. от комисия от 

длъжностни лица, определена със заповед на кмета на общината.  

За извършените действия да се съставят съответните 

протоколи, съобразно изискванията на т. 6 от решението. 

След преместване на изборните книжа помещението да се 

запечата по реда на Решение № 1750 от 10 март 2023 г. на ЦИК. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по проекта на решение. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е № 2656/13.10.2023 г. 

 

Преминаваме към точка втора от дневния ред. 

Господин Ципов, заповядайте. 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ ОТНОСНО РЕГИСТРАЦИИ НА 

СОЦИОЛОГИЧЕСКИ АГЕНЦИИ 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, в моя папка от днес с пр. № 

2895 ще видите проект на решение относно регистрация на „ГАЛЪП 

ИНТЕРНЕШЪНЪЛ БОЛКАН“ АД, като агенция, която ще извършва 

проучване „на изхода“ (exit-poll) в изборния ден в изборите за 

общински съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. 

Постъпило е заявление с вх. № 1 от 11.10.2023 г. от „ГАЛЪП 

ИНТЕРНЕШЪНЪЛ БОЛКАН“ АД, представлявано от Първан 

Симеонов Първанов, чрез пълномощника Цветана Тодорова 

Паликарска, за регистрация като агенция, която ще извършва 

проучване „на изхода“ (exit-poll) в изборния ден в изборите за 

народни представители на 2 април 2023 г. 

Към заявлението са приложени: удостоверение за актуално 

състояние, издадено от Агенцията по вписванията – Търговски 

регистър и Регистър на ЮЛНЦ, удостоверяващи вписаните 

обстоятелства по партидата на „ГАЛЪП ИНТЕРНЕШЪНЪЛ 

БОЛКАН“ АД; пълномощно от Първан Симеонов Първанов в полза 

на Цветана Тодорова Паликарска; инструкция (методика) за 

извършване на проучване „на изхода“ (exit-poll) в изборния ден;  

списъци, съдържащи имената, единния граждански номер на 233 
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анкетьори, както и номерата на избирателните секции, извън които 

ще се осъществява анкетирането, като списъците са представени и 

на технически носител; кратка презентация на опита на дружеството 

за провеждане на социологически проучвания „на изхода“ (exit-poll). 

От извършената проверка на лицата, предложени за 

регистрация като анкетьори, се установява, че 220 лица отговарят на 

изискванията на Изборния кодекс и на Решение № 2609-МИ от 

06.10.2023 г. на ЦИК, а за 13 лица са установени несъответствия. 

На съответните основания от Изборния кодекс и Решение № 

2609-МИ от 06.10.2023 г. на Централната избирателна комисия, ви 

предлагам следното решение:  

Регистрира  „ГАЛЪП ИНТЕРНЕШЪНЪЛ БОЛКАН“ АД, със 

съответния единен идентификационен код, като агенция, която ще 

извършва проучване „на изхода“ (exit-poll) в изборите за общински 

съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. 

Регистрира като анкетьори предложените от агенцията 220 

упълномощени лица, съгласно списък, приложен към настоящото 

решение. 

На регистрираните анкетьори да се издадат удостоверения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

изказвания и предложения по проекта. 

Режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма.  

Решението е № 2657-МИ/13.10.2023 г. 

Следващ докладчик – господин Чаушев. 

Заповядайте. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: В тази точка съм променил адресатите. 
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При мен е решение за регистрация на Сдружение 

„ИНСТИТУТ ЗА СОЦИАЛНА ИНТЕГРАЦИЯ“ за наблюдатели. 

Постъпило е заявление № 2 от 11.10.2023 г. от Сдружението, 

подписано от упълномощен представител. Приложени са 

декларациите за 5 броя, списък с имената и единните граждански 

номера, според нашите изисквания. Списъкът е представен на 

хартиен носител и в електронен вид. 

Извършена е проверка и се установява, че 4 лица отговорят 

на изискванията на Изборния кодекс, за 1 лице е установено 

несъответствие. 

Предлагам да регистрираме като наблюдатели 4 

упълномощени представители на Сдружение „ИНСТИТУТ ЗА 

СОЦИАЛНА ИНТЕГРАЦИЯ“ със съответните им имена и ЕГН-та. 

Тези наблюдатели да се впишат в публичния регистър, съответно – 

да им се издадат удостоверения. 

Предлагам да гласуваме текста. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания по този проект на решение, който е по точка трета от 

дневния ред? Няма. 

Докладът на колегата Чаушев се оказва, че е в точка трета, 

уточнявам за протокола. Както и правя една корекция в решението, 

което взехме по точка първа – Решение № 2656, номерът на 

решението е без индекс МИ. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма.  

Решението е № 2658-МИ/13.10.2023 г. 
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Колеги, преди да продължим с другите доклади в тази точка, 

давам думата на госпожа Матева за доклад в точка четвърта от 

дневния ред. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. 

Колеги, докладвам ви писмо от директора на дирекция 

„Парламентарна канцелария“ на Народното събрание с вх. № МИ-

02-13/12.10.2023 г. Писмото е във връзка с изпратено до Народното 

събрание писмо от госпожа Мариана Печеян-Кръстева, 

представляваща Българска федерация по тенис относно 

възможността за провеждане на Международен турнир по тенис 

„София оупън“ в Зала „Арена Армеец“ в седмицата 5 -11 ноември. 

Молят, в спешен порядък да ги уведомим за резултата от нашето 

становище.  

В тази връзка ви докладвам писмо вх. № МИ-23-

63/12.10.2023 г., което е до председателя на Централната 

избирателна комисия от Българска федерация по тенис. Това е 

същото писмо, което е изпратено до председателя на Народното 

събрание, което ни се препраща за становище. 

Моето предложение е тези две писма да бъдат препратени на 

Столична община и на Столичната общинска избирателна комисия 

за становище във връзка с възможността да се ползва или не Зала 

„Арена Армеец“ за провеждане на тенис турнира, тъй като, съгласно 

Изборния кодекс, местата, в които общинските избирателни 

комисии ще приемат резултатите от изборите, се обезпечават от 

Столична община в сътрудничество със Столична общинска 

избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 
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Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

 

Колеги, продължаваме с доклади в точка трета от дневния 

ред. 

Господин Ципов, заповядайте. 

Определям господин Томов за малко да води заседанието. 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ ОТНОСНО РЕГИСТРАЦИИ НА 

НАБЛЮДАТЕЛИ 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, в моя папка от днес – пр. № 

2894 ще видите проект на решение относно регистрация на 

сдружение „Л.И.Д.Е.Р. – ЛИЧНОСТИ, ИДЕИ И ДЕЙСТВИЯ ЗА 

ЕФЕКТИВНИ РЕШЕНИЯ“ за участие с наблюдатели в изборите за 

общински съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. 

Постъпило е заявление с вх. № 9 от 12.10.2023 г. от 

сдружението, представлявано от Николай Росенов Маринов, 

представляващ сдружението, за регистрация за участие с 

наблюдатели в изборите, към което заявление са приложени: 

удостоверение за актуално правно състояние на сдружението, от 

което е видно, че сдружението е определено за извършване на 

дейност в обществена полза; списък с имената и единните 

граждански номера на 105 изрично упълномощените от сдружението 

лица, които да бъдат регистрирани като наблюдатели в изборите за 

общински съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г., като 

списъкът е представен на хартиен носител и в електронен вид на 

технически носител в excel формат; декларации по образец на 105 

лица. 

Централната избирателна комисия приема, че е спазено 

изискването на т. 3.1. от раздел І на Решение № 2323-МИ от 

8 септември 2023 г. на ЦИК, което се установява от удостоверението 

от Агенцията по вписванията за сдружението. 
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От извършената проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели от сдружението, се установява, че 

към датата на регистрацията 100 от лицата отговарят на 

изискванията на Изборния кодекс, а за 5 от лицата са установени 

несъответствия. 

На съответните основания от Изборния кодекс и решението  

на  Централната избирателна комисия, ви предлагам следното 

решение: 

Регистрира сдружение „Л.И.Д.Е.Р. – ЛИЧНОСТИ, ИДЕИ И 

ДЕЙСТВИЯ ЗА ЕФЕКТИВНИ РЕШЕНИЯ“ за участие с 

наблюдатели в изборите за общински съветници и за кметове на 

29 октомври 2023 г. като българска неправителствена организация. 

Регистрира като наблюдатели 100 упълномощени 

представители на сдружението, както следва. Има списък със стоте 

лица със съответните ЕГН-та. 

Регистрираните наблюдатели да се впишат в публичния 

регистър и да им бъдат издадени удостоверения. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: 

Благодаря. 

Изказвания има ли?  

Режим на гласуване, моля. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма.  

Решението е № 2659-МИ/13.10.2023 г. 

Колега, Баханов, заповядайте в точка трета. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Благодаря Ви, господин 

председателстващ. 

Уважаеми колеги, предлагам ви проект за решение относно 

регистрация на сдружение „СДРУЖЕНИЕ ЖЕНИТЕ ДНЕС“ за 
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участие с наблюдатели в изборите за общински съветници и за 

кметове на 29 октомври 2023 г. 

Постъпило е заявление с вх. № 7 от 11.10.2023 г. от 

сдружение „СДРУЖЕНИЕ ЖЕНИТЕ ДНЕС“, представлявано от        

С. К. К., чрез упълномощения представител Я.                                         

И. Х., за регистрация за участие с наблюдатели в изборите за 

общински съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. 

Приложени са необходимите документи: пълномощно от         

С. К. К., представляваща сдружението, в полза на                                 

Я. И. Х.; пълномощно от С. К. К.,                                          

представляваща сдружението, в полза на 2 лица – представители на 

сдружението; удостоверение за актуално правно състояние на 

сдружението от 04.10.2023 г. от Агенция по вписванията, от което е 

видно, че сдружението е определено за извършване на дейност в 

обществена полза; списък с имената и единните граждански номера 

на 2 изрично упълномощени от сдружението лица, които да бъдат 

регистрирани като наблюдатели в изборите за общински съветници 

и за кметове на 29 октомври 2023 г. Списъкът е представен на 

хартиен носител и в електронен вид на технически носител в excel 

формат; декларации по образец  – 2 броя за двете лица. 

Централната избирателна комисия приема, че е спазено 

изискването на т. 3.1. от раздел І на Решение № 2323-МИ от 8 

септември 2023 г., което се установява от удостоверението от 

Агенцията по вписванията за сдружението. 

За поредност на доклада ще вмъкна, че не е записано точно 

„защита на политическите права на гражданите“, както е и 

изискването по тази точка, а видно от удостоверението за актуално 

състояние има: „Да работи за утвърждаване на авторитета на 

българската жена чрез разширяване участието й и активното й 

включване в обществения и политическия живот на местно, 

национално и европейско ниво, без разлика на възраст, 

образователен статус, произход, раса и религия“. 
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Колеги, обръщам внимание, че не е записано точно „защита 

на политическите права на гражданите“, това е при евентуално 

становище относно регистрацията.  

От извършената проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани от сдружението, се установява, че към датата на 

регистрацията всички лица отговарят на изискванията на Изборния 

кодекс, а за 6 от лицата са установени несъответствия. 

Като взе предвид, че са представени всички изискуеми 

документи, както и резултата от проверката, предлагам Централната 

избирателна комисия да регистрира сдружение „СДРУЖЕНИЕ 

ЖЕНИТЕ ДНЕС“ за участие с наблюдатели в изборите за общински 

съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. като българска 

неправителствена организация.  

Да регистрира като наблюдатели 2 упълномощени 

представители на сдружение „СДРУЖЕНИЕ ЖЕНИТЕ ДНЕС“, 

както следва, посочени са имената и единните граждански номера на 

двете лица, предложени за наблюдатели.  

Същите да се впишат в публичния регистър и да им се 

издадат удостоверения. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: 

Благодаря. 

Имате думата за изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма.  

Решението е № 2660-МИ/13.10.2023 г. 

Колега Ципов, заповядайте по точка четвърта от дневния ред. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви вх. № МИ-04-

02-41/11.10.2023 г. – писмо от Областна дирекция на МВР Велико 
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Търново, Районно управление на МВР – Свищов, с което писмо ни 

уведомяват, че Централната избирателна комисия е изпратила 

документи във връзка с преписка по описа на Районното управление 

на МВР – Свищов и в рамките на днешния ден ще изпратят експерт 

криминалистическа дейност С. Л. М., със                                      

съответното ЕГН, който да извърши проверка на оригинална 

декларация от изрично упълномощен представител на 

неправителствена организация.  

Моля, с протоколно решение, да разрешим достъпа на 

посоченото в писмото лице, на което да бъде предоставен оригинал 

на декларацията.  

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: 

Колеги, имате думата за изказвания. Не виждам. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Красимир 

Ципов, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Колеги, връщаме се на точка трета. 

Имам също да представя пред вас доклад с проект за решение 

за регистрация на наблюдатели. Той е относно регистрация на 

АСОЦИАЦИЯ „ПРОИЗРАЧНОСТ БЕЗ ГРАНИЦИ“ за участие с 

наблюдатели в предстоящите избори за общински съветници и 

кметове.  

Постъпило е заявление с вх. № 8/11.10.2023 г. от 

АСОЦИАЦИЯ „ПРОЗРАЧНОСТ БЕЗ ГРАНИЦИ“, представлявана 

от Калин Костадинов Славов, чрез упълномощения представител 

Мария Павлова Павлова за регистрацията.  

Към заявлението са приложени: удостоверение за актуално 

правно състояние от 10.10.2023 г., от което е видно, че сдружението 

е определено за извършване на дейност в обществена полза; 

пълномощно от Калин Славов в полза на Мария Павлова; 
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пълномощно от Калин Славов в полза на 6 лица - представители на 

АСОЦИАЦИЯ „ПРОЗРАЧНОСТ БЕЗ ГРАНИЦИ“ за страната; 

списък с имената и ЕГН-ата на тези 6 лица, изрично упълномощени 

от сдружението, които да бъдат регистрирани като наблюдатели в 

изборите. Списъкът е представен на хартиен носител и в електронен 

вид на технически носител в excel формат. 

Представени са също така декларации по образец, 

Приложение №60-МИ от Изборните книжа на тези лица. 

От извършената проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели на сдружението, се установява, че 

към датата на регистрацията всички те отговарят на изискванията на 

Изборния кодекс.  

Въз основа на това, че са представени всички изискуеми 

документи и има резултат от проверката, предлагам, на съответните 

основания от Изборния кодекс и наше Решение № 2323-

МИ/08.09.2023 г., да вземем решение, с което да регистрираме 

сдружение АСОЦИАЦИЯ „ПРОЗРАЧНОСТ БЕЗ ГРАНИЦИ“ за 

участие с наблюдатели в изборите за общински съветници и за 

кметове, като българска неправителствена организация и да 

регистрираме като наблюдатели 6 упълномощени представители на 

сдружението. Посочени са трите имена и единните граждански 

номера на тези 6 лица. 

Моля, за мнения и становища, изказвания. 

Тъй като не виждам, предлагам да гласуваме този проект. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е № 2661-МИ/13.10.2023 г. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, в тази 

точка има ли други доклади за наблюдатели? Няма. 

Преминаваме към точка четвърта от дневния ред. 
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Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Уважаеми колеги, искам да ви информирам, че във връзка с 

вчерашното ни протоколно решение за доставяне от склада на 8 броя 

ТУМГ, предназначени за удостоверяване на съответствието, 8-те 

машини бяха докарани в Централната избирателна комисия още 

вчера следобед, за което е съставен приемо-предавателен протокол с 

вх. № МИ-00-126. 

За сведение. 

Колеги, във връзка с предстоящата работа в склада по 

окомплектоване на машините за гласуване, предлагам да изпратим 

писмо до „ЕНЕРДЖИ СОРС“ ООД, с което да поискаме да 

транспортират до склада на „Карго-партнер“ ЕООД 9300 заредени 

акумулаторни батерии.  

Проектът за писмо е в моята папка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма.  

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпило е писмо от 

ОИК – Струмяни с вх. № МИ-15-745. С него ни информират, че в 

една избирателна секция броят на избирателите в предварителния 

избирателен списък е 299, а вече има подадени заявления за 

гласуване по настоящ адрес. От ОИК се интересуват дали ще има 

машинно гласуване в тази секция. 

Секциите с машинно гласуване са определени с решение на 

Централната избирателна комисия съгласно броя на избирателите в 

предварителните избирателни списъци и включването или 

изключването на избиратели, които ще гласуват по настоящ адрес не 
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влияе на определянето на секциите с машинно гласуване. Затова 

предлагам писмото да остане за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? Няма.  

Остава за сведение. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Постъпило е писмо от ОИК – Пловдив с вх. 

№ МИ-15-737. С него колегите молят да им предоставим 

информация дали ще бъдат доставени демо машини с обучителна 

цел на общинските избирателни комисии.  

Ние вече обсъждахме на работна група евентуалното 

разпределяне на демо машините, като за всяка област ще бъдат 

предвидени демо машини, така че ще стигнат до всяка общинска 

избирателна комисия. 

Предлагам ви това писмо за сведение. 

Накрая. Постъпило е едно странно писмо от управителя на 

„Карго-партнер“ ЕООД с вх. № МИ-23-64. То гласи следното: 

„Уважаеми партньори, моля, имайте предвид, че съм в отпуск до 17 

април 2023 г. и нямам достъп до мейл. Вашият мейл няма да бъде 

препратен. За спешни случаи, моля ви да се свържете с мен на 

мобилния телефон“.  

Също предлагам за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, във вътрешна мрежа в папка 

„заявки“ –писмо до Печатница на БНБ с копие до министъра на 

финансите, като и за двата адресата, се предвижда изпращане на 

приложението.  

Предлагам ви да изпратим тази заявка за коригиран тираж на 

бюлетини за община Брусарци – за кмет на община и за общински 

съветници. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания?  
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Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Уважаеми колеги, в ЦИК постъпват 

писма от общински избирателни комисии. Когато се обаждат по 

телефона им указваме да се свържат с кмета и директно да се 

направи заявка до администрацията на Министерския съвет. Те 

разполагат с телефони, електронни пощи на служителите от 

администрацията на Министерския съвет, които са отговорни по 

организационно-техническата подготовка на изборите. Да изпращат 

директно заявките за увеличаване тиража на протоколите до там. 

Но, има комисии, които изпращат в Централната избирателна 

комисия, а днес, в разговор с председателя на ОИК – Средец, 

разбрах, че те са се свързали с областна управа, но областният 

управител не се е ангажирал с въпроса и те ще използват 

възможността да направят предложението за допълнителен тираж 

директно до администрацията на Министерския съвет. 

Но, постъпилите писма в ЦИК, предлагам да препратим по 

компетентност на главния секретар на Министерския съвет. Във 

вътрешна мрежа виждате придружително писмо с описани входящи 

номера. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  
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СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладвам ви за сведение 

писмо от Столична община, вх. № МИ-07-19/12.10.2023 г. 

Секретарят на Столична община ни уведомява за създадената 

организация относно осигуряване на дежурства във връзка с 

изтичане на срока за подаване на заявления за гласуване по настоящ 

адрес и за гласуване с подвижна избирателна кутия на 14-ти.  

В същото време ни уведомяват, че се осигуряват дежурства 

във връзка с всички законоустановени срокове, произтичащи от 

Изборния кодекс. Изпращат координати, телефонни номера при 

възникнали казуси и при спешност.  

За сведение ви го докладвам. 

Писмо от министъра на финансите, срокът е 16-ти октомври.  

Колеги, докладвам ви писмо от Общинска избирателна 

комисия – Антоново, с вх. № МИ-15-749/12.10.2023 г., прието на 

заседание на ОИК на 12.10.2023 г.  

Уведомяват ни, че ОИК – Антоново не е утвърдила графичен 

образец на бюлетина за кмет на община Антоново, както и за две 

кметства – Кьосевци и Добротица. Причината е, защото има спор с 

кандидатите дали могат да участват в изборите.  

В ЦИК няма произнасяне по оспорени техни решения № 60 и 

№ 61 от 30 септември 2023 г. Срокът за утвърждаване на 

бюлетините изтече, чакат указания. Дължим произнасяне. 

Докладвам писмото за запознаване. 

Колеги, докладвам ви за сведение писмо от областния 

управител на Сливен с вх. № МИ-05-32/12.10.2023 г. – информация 

за организационно-техническата подготовка на изборите за 

общински съветници и за кметове. Изпращат ни приложено писмо 

от съответни институции и органи във връзка със създадената 

организация на територията на област Сливен във връзка с изборите 

за общински съветници и за кметове на 29 октомври. 

Колеги, получили сме писмо от главния секретар на 

Министерския съвет с вх. № МИ-03-25/12.10.2023 г., докладвах ви го 
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вчера за запознаване. С оглед на това, че въпросът конкретно касае 

реда за образуване на подвижни избирателни секции в случаите, в 

които, съгласно наше Решение № 2599-МИ/05.10.2023 г., обхватът 

на една подвижна секция може да включва, както няколко населени 

места, така и няколко кметства, въпросът е дали в тези кметства ще 

се произвеждат избори за кметове на кметства и в тези случаи ще се 

попълват протоколи. 

Предлагам ви да изпратим отговор в смисъл, че редът е 

уреден в това решение. Съгласно т. 1 от Решение № 2599-

МИ/05.10.2023 г. на ЦИК една подвижна секция може да обхваща 

няколко кметства. В случаите, в които в тях се произвеждат избори 

за кметове на кметства, подвижната секционна избирателна комисия 

попълва протоколи за избор на кметство за всяко отделно кметство.  

В тази връзка администрацията на Министерския съвет, с 

оглед на това становище, следва да обезпечи необходимия брой 

протоколи за съответните секционни избирателни комисии по 

общини. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладвам ви за сведение вх. 

№ МИ-26-58-19/12.10.2023 г. от Печатница „ДЕМАКС ДИ ПИ АЙ“ 

АД във връзка с отпечатването на бюлетини за съответните общини, 

които са посочени, въз основа на писма от Централната избирателна 

комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължаваме с точка четвърта от дневния ред. 
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Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Уважаеми колеги, връщам на доклад докладна записка от 

директора на дирекция „Администрация“ с вх. № ЦИК-09-303 

относно сключване на договор със „Сиела Норма“ АД по 

обществена поръчка с предмет „Дейности по надграждане на 

системен и приложен софтуер за СУЕМГ за изборите за общински 

съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г.“ Тя вече е 

окомплектована с всички необходими документи. Приложен е 

контролен лист за извършване на предварителен контрол. Приложен 

е и договорът, който е идентичен с проекта от постигнатите 

договорености на комисията, определена със Заповед №49-АД. 

Предвид горното, предлагам да бъде сключен договор със 

„Сиела Норма“ АД за сумата от 2 005 050.00 без ДДС. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Процедура по гласуване. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – 2 (Ерхан Чаушев, Севинч Солакова) 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, втората докладна записка от 

директора на дирекция „Администрация“ е с вх. № ЦИК-09-304, 

също относно сключване на договор със „Сиела Норма“ АД, но по 

обществената поръчка с предмет „Дейности по осигуряване на 

машинното гласуване в изборите за общински съветници и за 

кметове на 29 октомври 2023 г.“ Докладната записка вече е 

окомплектована с всички необходими документи. Приложени са и 

два контролни листа за извършване на предварителен контрол по 

всяка от обособените дейности. 
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Приложени са и договори, които са идентични с проектите от 

постигнатите договорености на комисията, определена със Заповед 

№48-АД. 

Предвид горното, предлагам да бъде сключен договор със 

„Сиела Норма“ АД за всяка от двете обособени позиции, както 

следва: За първата обособена позиция – сума в размер на 6 627 975 

лв. без ДДС за първи тур, и прогнозна стойност за евентуален втори 

тур – 3 012 450 лв. без ДДС. За втората обособена позиция – сума в 

размер на 770 000 лв. без ДДС за първи тур, и прогнозна стойност за 

евентуален втори тур – 677 500 лв. без ДДС. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания, становища по това предложение. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – 2 (Ерхан Чаушев, Севинч Солакова) 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Последният ми доклад е относно току-що 

постъпило писмо от „Сиела Норма“ АД, с вх. № МИ-23-65, то е във 

връзка с Решение № 2635 на ЦИК. С него прилагат на вниманието на 

Централната избирателна комисия, с молба за одобрение, два 

информационни плаката и информационна брошура. 

Докладвам го за запознаване и за последващо обсъждане в 

работна група. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължаваме с докладите в точка четвърта от дневния ред. 

Господин Димитров, заповядайте. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря Ви, госпожо 

председател. 

Колеги, докладвам писмо с вх. № ЦИК-06-22/7 от вчерашна 

дата, 16.20 часа, от „Информационно обслужване“ АД, с което ни 
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посочват корекции в Договора за възлагане, организация и 

технология на компютърна обработка.  

Ще ги обсъждаме следобед в комисия в 16.00 часа. 

Докладвам писмо, което също е от „Информационно 

обслужване“ АД, но то се отнася до работата върху последващия 

Договор за поддържане на нашата информационна система, поща и 

т.н., тоест – нов договор, който ще бъде на мястото на Договор № 26.  

Да се разпредели на администрацията за изготвяне на 

докладна записка. 

Извън това, вчера отложихме приемането на писмо, с което 

отговаряме на госпожа Л. П. за това, че информацията,                  

която се вкарва и в тяхната база данни е коректна, тя е за това какво 

е събитието, каква е датата, кой отговаря, какви са контактите 

онлайн, както и телефон.  

Писмото е в два реда. Вчера един от колегите поиска да се 

запознае с преписката, предлагам да гласуваме съдържанието на 

това кратко писмо.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля – 

режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Камелия Нейкова, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, 

Цветозар Томов); против – 2 (Ерхан Чаушев, Севинч Солакова) 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, в папката ми най-отгоре 

има папка, която се нарича „Среща на ЕК“. В нея е постъпило писмо 

с вх. № ЦИК-07-93/11.10.2023 г., с което Европейската комисия иска 

да организира присъствено упражнение по киберсигурност на 

изборите, дата е 21 ноември. От нас искат евентуално 

потвърждаване на участниците, до 3 души, за които Комисията 

поема разходи. 

В момента го докладвам за сведение и запознаване. Имаме 

време за регистрация малко по-късно. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Елка Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви писмо вх. № ЦИК-

07-87-3/11.10.2023 г. от имейла на Европейската комисия и 

Генерална дирекция „Справедливи граждански избори“ във връзка с 

конференцията, която ще се проведе на 23 – 24. С писмото 

съобщават, че с цел провеждане на ползотворни дискусии и обмен 

на добри практики, са предвидени интервали за изказвания от 

държавите членки по време на конференцията и биха се радвали на 

изказване по темата „Политически реклами, възможности и 

предизвикателства в цифровата ера“.  

Съобщавам ви го за запознаване. В случай, че Комисията има 

становище по темата и ще бъде предвидено изказване, предлагам да 

го обсъдим на работна група, за да вземем решение дали ще има 

такова представяне от наша страна. 

Засега – само за запознаване. 

Другото, което искам да докладвам в тази точка е писмо от 

община Пордим с вх. № МИ-06-475/12.10.2023 г. Докладвам го във 

връзка с предходен мой доклад с вх. № МИ-04-02-38/10.10.2023 г. В 

този доклад ви съобщих за писмо, с което от село Згалево ни 

съобщават, че според тях не е налице нарушение на регистрацията 

по настоящ адрес за няколко адреса.  

Препратихме по компетентност и от общината ни отговарят, 

че е извършена проверка, има на съответните регистрации 

установени лица, като не се констатира нарушение на Закона за 

гражданската регистрация. В писмото за всеки адрес поотделно е 

посочено кой е регистриран на този адрес, като за два от адресите 

изобщо няма лица регистрирани там.  

Докладвам ви го за запознаване и за сведение, тъй като тази 

преписка с този отговор считам, за приключени. 

Докладвам ви проект за писмо, в моя папка, по предходен 

мой доклад № ПВРНС-9-113/21.09.2023 г. С постановление от 
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Окръжна прокуратура Силистра са ни поискали документи, а също 

така са заявили и желание да бъде извършена експертиза.  

В тази връзка, след като извършихме проверка, тъй като касае 

секционни комисии извън страната – в Обединеното кралство, е 

подготвен проект на отговор, в който им съобщаваме, че оригинали 

могат да бъдат предоставени за изготвяне на експертизи на място в 

Централната избирателна комисия, като ни уведомят предварително. 

Съответно, по отношение на останалите въпроси, се отговаря с едно 

изречение, тъй като Централната избирателна комисия по 

поставения от тях въпроси не разполага с такива данни.  

Проектът за писмо е в моя папка – до Окръжна прокуратура 

Силистра. 

Моля, да го гласуваме, ако нямате бележки, за да може да 

бъде изпратено писмото. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 1 (Росица Матева) 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Докладвам вх. № МИ-04-37/09.10.2023 г. 

Това е писмо от министъра на електронното управление във връзка 

със сигнал от гражданин, изпратен до тях, по отношение на указания 

от Централната избирателна комисия до общинските избирателни 

комисии в страната по повод местните избори на 29 октомври. В 

това писмо се твърди, че господин Д. М. е съобщил в                

Министерство на електронното управление, че Централната 

избирателна комисия е забранила на общинските избирателни 

комисии с писмо да използват електронен подпис при подписване на 

изходяща кореспонденция от страна на ОИК.  
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В приложените към писмото указания се сочи, че 

подписването на изходящата кореспонденция трябва да се извършва 

съгласно чл. 85, ал. 6 и 9 от Изборния кодекс от председател и 

секретар, като кореспонденция с електронен подпис до ЦИК и други 

институции от името на ОИК не се допуска.  

Излага се в подробно изложение от Министерство на 

електронното управление защо смятат, че следва по друг начин да 

процедира Комисията. В заключение препоръчват на ЦИК да 

предоставя възможност за употреба на КЕП при изпращане на 

изходяща кореспонденция. 

Докладвам го за сведение и запознаване на колегите, като съм 

изненадана, защото от Министерство на електронното управление 

знаят, че практиката на Централната избирателна комисия и на 

общинските избирателни комисии в тази посока е непроменлива и 

устойчива. В случаите, в които изрично в закона е разписано 

използването на електронни подписи, това нещо се случва. Във 

всички останали хипотези е приложила, както правилно са цитирали 

те в писмото си, хипотезата на чл. 85, ал. 6 и 9 от Изборния кодекс и 

съответно тези писма трябва да бъдат подписани от председател и 

секретар. 

Ако Централната избирателна комисия прецени, разбира се 

по-нататък при анализа, би могла да обсъди и да вземе ясно и 

окончателно становище по поставения въпрос. Сега е само за 

сведение и запознаване. 

Последен доклад в тази точка. 

С вх. № МИ-06-468 в папката ми от 11.10.2023 г. – запитване 

от община Лясковец.  

Колеги, ще ви го докладвам сега за сведение, но разбира се и 

други предложения, ако има, съм съгласна да ги обсъдим.  

Според мен, тъй като това е писмо от община Лясковец по 

повод наше Решение №2599-НС/05.10.2023 г. относно реда за 

образуване на секции за гласуване на избиратели с трайно 
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увреждане с подвижна избирателна кутия в изборите за общински 

съветници и кметове на 29 октомври, те искат изрични указания, но 

темите, по които искат изрични указания, според мен са изцяло от 

оперативната самостоятелност и в полето на преценка по 

целесъобразност на кметовете, предоставена им от закона. 

Централната избирателна комисия в този смисъл не би могла да дава 

изрични указания.  

Техните колебания са свързани с формулировки в текстовете 

на закона. Искат тълкуване на понятия, а също и за изрични 

указания, както вече ви споменах, по четири пункта.  

Моето лично мнение е, че в решението ясно е уточнено каква 

процедура се прилага и какви документи се изискват. Без да 

проявявам неуважение към желанието на служителите от община 

Лясковец и на кмета да спазват стриктно закона и в този смисъл да 

задават тези въпроси, съм сигурна, че те биха могли, въз основа на 

нормативната база, включително и на решението на Централната 

избирателна комисия, да формират самостоятелни изводи по 

поставените въпроси. Затова моето предложение е да остане за 

сведение. Но, ако имате други предложения, в смисъл – да им се 

отговаря по някои от поставените въпроси, нямам нищо против да го 

обсъдим и да подготвя проект за отговор в този смисъл. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

предложения, различни от тези на докладчика? Няма. 

Колеги, в тази точка ще ви докладвам писмо с вх. № МИ-02-

14/12.10.2023 г. от председателя на Народното събрание относно 

предоставяне на допълнителни помещения и зали в периода по 

подготовка и произвеждане на изборите.  

Информират ни, че съгласно решение за работата на 

Народното събрание през септември и октомври, с оглед 

обезпечаване провеждането на заседания на комисиите на 

Народното събрание и пленарните заседания за периода 16 октомври 

– 16 ноември, могат да ни бъдат предоставени: мраморно фоайе 
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откъм вход Ларго на сградата; зоните пред асансьорите и 

пристройката и Конферентна зала.  

За разполагане на екипите на преброителя за изборите 

допълнително могат да ни бъдат предоставени мраморното фоайе на 

нивото на Конферентна зала, което се ползва от медиите, 

отразяващи работата на Народното събрание, което може да се 

използва от 21 октомври и следва да бъде освободено на 7 ноември с 

цел подготовка за работа на медиите за отразяване на пленарното 

заседание на 8 ноември.  

Провеждането на брифингите на ЦИК може да се извършва 

на трибуната за изявления на Народното събрание в мраморно 

фоайе, като след 7 ноември ползването на трибуната следва да се 

съгласува с дирекция „Връзки с обществеността“ на Народното 

събрание с оглед съчетаване изявления на Народното събрание и 

ЦИК. 

В близост до фоайетата откъм Ларгото на сградата на 

партерен етаж ще бъде осигурено помещение за лекарски екип в 

деня на изборите и на втория тур.  

Относно разполагане на постове на НСО в сградата, с цел 

недопускане на външни лица във вътрешността и гарантиране 

сигурността в нея, ще се изготви план за постовете на НСО, който 

своевременно ще ни бъде предоставен. 

Колеги, докладвам ви го за запознаване. 

Следващото писмо е с вх. № МИ-00-123/12.10.2023 г. от 

„Информационно обслужване“ АД, с което ни изпращат 

предложението си за разполагане на изчислителния пункт за 

дейностите по компютърна обработка за резултатите от изборите в 

сградата на Народното събрание. 

Колеги, според мен схемата е съобразена със зоните, които се 

предоставят от Народното събрание за периода 16 октомври – 16 

ноември и конкретно за работата на „Информационно обслужване“ 
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АД, това са помещенията, които може да се ползват във времето от 

21 октомври до 7 ноември. 

Докладвам го за запознаване и обсъждане в работна група. 

Следващите ми доклади, колеги, в тази точка, са писма с вх. 

№ МИ-05-31/12.10.2023 г. от областния управител на област Добрич, 

вх. № МИ-05-35/12.10.2023 г. от областния управител на област 

Благоевград и вх. № МИ-06-473/12.10.2023 г. от областния 

управител на област Видин, относно осигуряване на подходящи 

условия за упражняване правото на глас от избиратели с 

увреждания, като се предоставя информация за мерките, които са 

предприети от общините на територията на съответната област. 

Колеги, предлагам ви, освен да изпратим тези писма на 

Националния съвет за хората с увреждания и на Омбудсмана, с 

протоколно решение да вземем принципно решение всички 

следващи, постъпващи аналогични писма, да бъдат препращани на 

Националния съвет за хората с увреждания и на Омбудсмана на 

Република България без да влизат в зала за нарочно решение за 

изпращане. 

Имате ли други предложения?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Колеги, прекъсвам заседанието на Централната избирателна 

комисия.  

Следобедната част ще продължи в 14.30 часа. 

 

(След почивката.) 

 



32 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия. Единадесет 

членове сме в залата, имаме кворум.  

По дневния ред за предложения, заповядайте, господин 

Ципов. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Моля да бъде включена нова точка 

– „Промяна в състави на общински избирателни комисии“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Предлагам да е 

точка девета – „Промени в състави на ОИК.“ 

Друг колега има ли доклади в тази точка? 

Други предложения по дневния ред? 

Госпожо Георгиева. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Моля да ме включите в 

точката за регистрация на наблюдатели. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Да, включвам 

Ви. 

Други? Няма. 

Моля да гласуваме допълването на дневния ред.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

 

Преминаваме към точка трета: 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ ОТНОСНО РЕГИСТРАЦИИ НА 

НАБЛЮДАТЕЛИ. 

Госпожо Георгиева, заповядайте с Вашия проект. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, в Централната 

избирателна комисия е постъпило заявление с вх. № 10 от 

13 октомври 2023 г. от Сдружение „ИНСТИТУТ ЗА РАЗВИТИЕ 

НА ПУБЛИЧНАТА СРЕДА“, представлявано от Ива Юлиянова 
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Лазарова, за регистрация за участие с наблюдатели в изборите за 

общински съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. 

Към заявлението са приложени: пълномощно от Ива 

Лазарова в полза на 15 лица – представители на сдружението; 

списък с имената и единните граждански номера на изрично 

упълномощените от сдружението лица, които да бъдат 

регистрирани като наблюдатели, представен на хартиен носител и 

в електронен вид на технически носител в Excel формат; 

декларации по образец – 15 броя. 

Налична е електронна разпечатка от Агенцията по 

вписванията, от която е видно, че сдружението е определено за 

извършване на дейност в обществена полза. 

Извършена е проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели от сдружението, от която се 

установява, че всички лица отговарят на изискванията на 

Изборния кодекс. 

Предвид представените документи, резултатите от 

извършената проверка и на база правните основания предлагам 

на Централната избирателна комисия да реши: регистрира 

Сдружение „ИНСТИТУТ ЗА РАЗВИТИЕ НА ПУБЛИЧНАТА 

СРЕДА“ за участие с наблюдатели в изборите за общински 

съветници и кметове на 29 октомври 2023 г. като българска 

неправителствена организация. 

Регистрира като наблюдатели 15 упълномощени 

представители на Сдружение „ИНСТИТУТ ЗА РАЗВИТИЕ НА 

ПУБЛИЧНАТА СРЕДА“ по приложен списък. Регистрираните 

наблюдатели да се впишат в Публичния регистър и да им се 

издадат удостоверения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА:  Колеги, имате 

ли изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението е с № 2662-МИ. 

 

Колеги, преминаваме към точка девета: 

ПРОМЕНИ В СЪСТАВИ НА ОБЩИНСКИ 

ИЗБИРАТЕЛНИ КОМИСИИ. 

Колега Ципов, заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, в моята папка от днес ще 

видите проект за решение относно промени в състава на ОИК – 

Кричим. С вх. № МИ-15-699 от 12 октомври 2023 г. е 

постъпила молба от Е. С. И. да бъде                               

освободена като председател на ОИК – Кричим. В ЦИК с вх. № 

МИ-15-699/1 от 13 октомври 2023 г. е постъпило от А.               

К. А. – упълномощен представител на коалиция ГЕРБ-СДС, 

предложение за промяна в състава на ОИК – Кричим.  

Предлага се на мястото на Е. С. И. за                 

председател на ОИК – Кричим, да бъде назначен Н.                   

Р. К.     

Към предложението са приложени всички необходими и 

изискуеми документи по Изборния кодекс.  

И на съответните основания от Изборния кодекс ви 

предлагам следното решение: освобождава като председател на 

ОИК – Кричим, област Пловдив, Е. С. И., със                    

съответното ЕГН, и анулира издаденото ѝ удостоверение.  

Назначава за председател на ОИК – Кричим, област 

Пловдив, Н. Р. К. На назначения                                 

председател да се издаде удостоверение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

изказвания? 
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Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева и Силвия Стойчева); против – няма. 

Решението е с № 2663-МИ. 

Колеги, може би сега първо да вземем принципните  

решения. 

 

Преминаваме към точка шеста: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО УСЛОВИЯТА И РЕДА 

ЗА УЧАСТИЕ НА ПРЕДСТАВИТЕЛИ НА ПАРТИИ, КОАЛИЦИИ, 

МЕСТНИ КОАЛИЦИИ И ИНИЦИАТИВНИ КОМИТЕТИ В 

ИЗБОРИТЕ ЗА ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИЦИ И ЗА КМЕТОВЕ НА 29 

ОКТОМВРИ 2023 Г.  

Господин Георгиев, заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Ще докладвам най-напред 

проект с вх. № 2902. Той е относно условията и реда за участие на 

представители на партии, коалиции, местни коалиции и 

инициативни комитети в изборите за общински съветници и за 

кметове на 29 октомври 2023 г. 

Предлагам след кратко запознаване с текста на 

предложения проект, свързан с упълномощаването, съставянето 

на списъци, представянето на списъците в съответните общински 

избирателни комисии и публикуването на упълномощените лица, 

които да представляват партиите в коалициите, местните 

коалиции и инициативните комитети в изборния ден, ако има 

корекции, да ги отразим и след това да преминем към гласуване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по 

проекта на решение относно условията и реда за участие на 

представители имате ли изказвания или предложения?  
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ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Да допълня, ако може, че има и 

проект на приложение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: То е част от 

решението. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Част от решението. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Моля, режим на 

гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

Решението е с № 2664-МИ. 

Може да променим срока, за да има малко повече време с 

оглед фактическата обстановка. Така че срокът може да е до 20 -

и. Какъв ден е 20-и? Не, нека да е до 19-и. 

 

И продължете със следващия Ви проект на решение по 

точка седма: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО РЕДА ЗА УЧАСТИЕ 

НА ПРЕДСТАВИТЕЛИ НА ПАРТИИ, КОАЛИЦИИ И 

ИНИЦИАТИВНИ КОМИТЕТИ, НА БЪЛГАРСКАТА АКАДЕМИЯ 

НА НАУКИТЕ И НА БЪЛГАРСКИ НЕПРАВИТЕЛСТВЕНИ 

ОРГАНИЗАЦИИ, КОИТО СА РЕГИСТРИРАЛИ НАБЛЮДАТЕЛИ, 

В ПРОЦЕСА НА УДОСТОВЕРЯВАНЕ ПО ЧЛ. 213а ОТ ИЗБОРНИЯ 

КОДЕКС В ИЗБОРИТЕ ЗА ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИЦИ И ЗА 

КМЕТОВЕ НА 29 ОКТОМВРИ 2023 Г.  

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Следващият проект е със 

следващия № 2903 и е проект на принципно решение относно 

реда за участие на представители на партии, коалиции и 

инициативни комитети, на Българската академия на науките и 

на български неправителствени организации, регистрирали 
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наблюдатели, в процеса на удостоверяване по чл. 213а от Изборния 

кодекс в изборите за общински съветници и за кметове на 29 

октомври 2023 г. 

Предлагам на съответните основания от Изборния кодекс 

Централната избирателна комисия да реши, че определя реда за 

участие в процеса на удостоверяване по чл. 213а от Изборния 

кодекс на представители на регистрираните за участие в изборите 

за общински съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. 

партии и коалиции, на инициативни комитети, които са 

регистрирали кандидати, на български неправителствени 

организации, които са регистрирали наблюдатели, и на 

Българската академия на науките, както следва.  

И в следващите текстове в няколко точки са текстове, 

които вече са се появявали като част от аналогични решения, 

свързани с участието на споменатите представители в процеса 

на удостоверяване по този член от Изборния кодекс.  

Срокът за подаване на заявления в Централната 

избирателна комисия да бъде уточнен и след това предлагам, 

ако има друго – за корекция, ако не, да преминем към 

гласуване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания и предложения по проекта на решение, като 

може би срокът, в който представителите да подават заявления 

в Централната избирателна комисия, да бъде поне до 19 

октомври 2023 г. Включително, да, включително 19-и. 

Има ли предложения по проекта на решение? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма. 
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Решението е с № 2665-МИ. 

 

Преминаваме към точка осма от дневния ред: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ОПРЕДЕЛЯНЕ 

УСЛОВИЯТА И РЕДА НА ОБРАЗУВАНЕ НА ИЗБИРАТЕЛНИ 

СЕКЦИИ В ЛЕЧЕБНИ ЗАВЕДЕНИЯ, ДОМОВЕ ЗА СТАРИ 

ХОРА И ДРУГИ СПЕЦИАЛИЗИРАНИ ИНСТИТУЦИИ ЗА 

ПРЕДОСТАВЯНЕ НА СОЦИАЛНИ УСЛУГИ, КАКТО И В 

МЕСТА ЗА ЛИШАВАНЕ ОТ СВОБОДА И ЗА ЗАДЪРЖАНЕ, И 

ИЗГОТВЯНЕ НА ИЗБИРАТЕЛНИ СПИСЪЦИ. 

Следващият проект на решение – на колегата Стоянова, в 

точка осма. 

Заповядайте. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, представям ви проект на 

решение относно определяне условията и реда на образуване на 

избирателни секции в лечебни заведения, домове за стари хора 

и други специализирани институции за предоставяне на 

социални услуги, както и в места за лишаване от свобода и за 

задържане, и изготвяне на избирателните списъци. 

Проектът на решение е с № 2666 в моята папка от днешна 

дата. Проектът  беше обсъден на работна група. В него са 

отразени направените от работната група предложения за 

допълване.  

Моля да се запознаете с окончателно предложения текст 

и, ако няма други предложения, да бъде подложен на гласуване.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по проекта на решение за секциите в 

лечебни заведения. 

Ако имате предложения по текста, моля да ги направите. 

Няма. 

Моля да гласуваме така представения проект. 
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Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е с № 2666-МИ. 

Колеги, продължаваме с доклади в точка пета от дневния 

ред – „Доклади по дела, жалби и сигнали“.  

Кой има готовност? 

Господин Ципов, имате ли готовност? 

Да, заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, в моята папка от днес ще 

видите проект на решение относно жалба от П. Н.                          

П. – представляващ Партия „Възраждане“ за община 

Вълчедръм, срещу Решение № 68-МИ от 11 октомври 2023 г. на 

ОИК – Вълчедръм. 

В Централната избирателна комисия е постъпила жалба 

срещу това решение от упълномощения представител на Партия 

„Възраждане“ за община Вълчедръм, с която се обжалва това 

решение в частта му, с която е назначен поименен състав на 

създадената работна група от технически специалисти за 

подпомагане и техническо обезпечаване произвеждането на 

изборите. 

За назначените с решение лица под № 1, а именно           

И. Н. Ц., и под № 3 – Д. В.                                                            

А., са налице данни, че са или са били членове на ОИК – 

Вълчедръм, като И. Н. Ц. е назначена                                        

като член на ОИК – Вълчедръм, с Решение № 2616 от 9 

октомври 2023 г. на Централната избирателна комисия. 
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Жалбоподателят смята, че в тази част решението е в 

противоречие с разпоредбите на Изборния кодекс, който не 

позволява едно лице да има повече от едно качество в изборния 

процес и да получава заплащане на повече от една длъжност в 

изборния процес. 

Същият намира Решение № 68-МИ за незаконосъобразно 

в тази част, с която е определен поименният състав на 

работната група от технически специалисти, като предлага да 

бъде отменено в тази му част. 

Жалбоподателят моли ЦИК да отмени това решение. 

Колеги, предлагам следната мотивна част: Централната 

избирателна комисия приема, че жалбата е допустима, тъй като 

е подадена от лице с правен интерес срещу акт, подлежащ на 

обжалване, допустима в законоустановения срок. Разгледана по 

същество жалбата е неоснователна.  

Със съответното решение ОИК – Вълчедръм, е създала 

работна група от специалисти към общинската избирателна 

комисия, които да подпомагат дейността ѝ, като е определила 

периода, в  който ще работят експертите, както и тяхното 

възнаграждение. 

В диспозитива на решението са посочени три лица, които 

ще подпомагат дейността на ОИК – Вълчедръм, като за едно от 

тях е определен период на работа от 15 септември 2023 г. до 9 

октомври 2023 г., а на друго лице е определен период от 9 

октомври 2023 г. до 7 дни след изборния ден. 

С Решение № 2616-МИ от 9 октомври 2023 г. ЦИК е 

извършила по предложение на упълномощен представител 

промени в ОИК – Вълчедръм, като на мястото на Г. Г. Р. е 

назначена И. Н. Ц. 

След като се запозна с решенията и протоколите от 

заседанията на ОИК – Вълчедръм, Централната избирателна 

комисия установи, че до 9 октомври 2023 г. включително               
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И. Ц. е изпълнявала функциите на експерт към общинската 

избирателна комисия, а Г. Г. Р. е била член на комисията до 

същата дата. 

С горепосоченото решение на ЦИК Г. Р. е             

освободена като член и на нейно място е назначена И.                

Ц., но в Решение № 70-МИ от 12 октомври 2023 г. ОИК – 

Вълчедръм, е извършила поправка в Решение № 68, с което И. Н. 

Ц. е определена да бъде експерт                              

информационни технологии  към ОИК – Вълчедръм, считано от 

15 септември 2023 г. до 8 октомври 2023 г., а Г. Г.                            

Р. е назначена като експерт информационни технологии към ОИК 

– Вълчедръм, считано от 9 октомври 2023 г. до 7 дни след 

обявяване на изборния резултат. 

С оглед на това ЦИК приема, че не е налице противоречие 

с изискванията на чл. 3, ал. 3 от Изборния кодекс, поради което 

жалбата е неоснователна, тъй като от Решение № 70-МИ от 

12 октомври 2023 г. на ОИК – Вълчедръм, става ясно, че И.             

Ц. и Г. Р. са изпълнявали функциите си в ОИК –               

Вълчедръм, при спазване на изискванията на Изборния кодекс. 

И на съответните основания ви предлагам следното 

решение: отхвърля жалбата от П. Н. П. –                   

представляващ Партия „Възраждане“ за община Вълчедръм, 

срещу Решение № 68 като неоснователна и потвърждава 

Решение № 68 на ОИК – Вълчедръм. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по 

проекта на решение има ли изказвания, така както е предложен?  

А за другото лице има ли някакви доказателства, че е 

било… 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Нито е било, нито е предлагано. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Не е член на 

ОИК. Добре. 

Колеги, моля, режим на гласуване. 
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Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); против – няма. 

Имате ли друг доклад? 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Не. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Номерът на 

решението е 2667-МИ. 

Следващ докладчик? Господин  Баханов, имате ли готовност? 

Заповядайте. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, в Централната 

избирателна комисия са постъпили жалби. 

Първо ще предложа на вниманието ви първата. Жалбата е 

с вх. № МИ-15-701 от 10 октомври 2023 г. и ни е препратена от 

ОИК – Стамболийски. 

Жалбата е чрез ОИК – Стамболийски, до Централната 

избирателна комисия, от С. Н. Т. –                           

упълномощен представител на Политическа партия  

„Възраждане“,  срещу Решение № 79-МИ от 5 октомври 2023 г. 

на ОИК – Стамболийски. 

Обжалваното решение е постановено по жалба, 

наименовано жалба, но по съществото си е сигнал, така го е и 

разгледала Общинската избирателна комисия – Стамболийски, 

след което е приела решение за отхвърляне.  

Жалбата е от 4 октомври 2023 г. и общинската 

избирателна комисия е съзирана, че е проведена мащабна акция 

по неуважение на нормите на изборното законодателство, като 

за целта група нарушители – незаконна предизборна агитация – 

същите са използвали обществен ресурс.  

В този сигнал, можете да го видите, качен в преписката в 

мрежата от днешна дата, се твърди за нарушение от кандидата 

за кмет на Триводици, името му е написано, кандидата за 
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общински съветник и временно изпълняващия длъжността кмет 

на община Стамболийски. 

В тази жалба-сигнал има твърдения за нарушение на чл. 

182, ал. 1 и чл. 183, ал. 4 от Изборния кодекс.  

След това се обяснява разпоредбата на чл. 480, за 

нарушение на тези разпоредби какви 

административнонаказателни санкции се прилагат, а именно 

глоби. 

В този сигнал е обяснено в общинската избирателна 

комисия  как се съставят актовете за установяване на 

нарушения. 

Общинската избирателна комисия – Стамболийски, е 

разгледала тази жалба-сигнал и се е произнесла с обжалваното 

Решение № 79-МИ. Като описва фактическата обстановка, 

казва, че от текста на жалбата не може да се установи в какво 

се изразява „неуважение на изборното законодателство“ и 

„незаконна изборна агитация“. 

В няколко абзаца или точки е изложила мотиви и 

предложението за решение е: не установява нарушение на 

Изборния кодекс по жалба с вх. № 8 от 4 октомври 2023 г. от          

С. Н. Т. – упълномощен представител на                                   

Партия „Възраждане“. Комисията не е постигнала съгласие по 

предложения проект за решение и е взела решение за 

отхвърляне на проекта на решение по смисъла на чл. 85, ал. 4 от 

Изборния кодекс. 

Поради непостигнато мнозинство от две трети от 

присъствалите за този проект за решение са гласували петима 

члена на комисията, четирима са били против. 

Недоволен от това решение господин Т. обжалва          

същото пред Централната избирателна комисия, като казва, че 

независимо от ангажираните с така подадената от него жалба 
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доказателства, ОИК има компетенции и правомощия да 

извърши съответната проверка. Такава не е извършена.  

Администрацията на град Стамболийски отказва и не 

съдейства по никой начин на ОИК. Счита, че е проведена 

предизборна агитация и моли в този смисъл да отменим 

Решение № 79-МИ, тъй като същото е постановено при приета 

фактическа обстановка, която видимо не отговаря на 

действителността. Моли да дадем задължителни указания на 

ОИК с оглед необходимите действия, които следва да 

предприеме. 

Приложено е и пълномощно относно неговата 

представителна  власт. 

Жалбата е в срок, само искам да кажа, за да не породи 

съмнения в колегите, тъй като решението на ОИК е от 5 

октомври 2023 г., но е публикувано на 8 октомври, а жалбата е 

от 9 октомври. Така че е в законоустановения срок. 

Предлагам, уважаеми колеги, че ЦИК се е запознала с 

жалбата. Считам, че жалбоподателят няма правен интерес от 

обжалване на решението на ОИК, тъй като с него не се засягат 

негови права или законни интереси. Подаден от жалбоподателя 

е сигнал, тъй като по същество тази жалба представлява сигнал 

до ОИК – Стамболийски, и те така са го разгледали. Има само 

уведомителен характер и не поражда право на заявителя за 

участие в административнонаказателното производство, 

включително право да обжалва и отказ да започне на такова. 

Ролята на това лице се изчерпва със сезирането на 

компетентния за произнасяне орган и не продължава по-

нататък производството. 

Сигналоподателят или жалбоподателят, какъвто и да е 

той, е сезирал комисията със сигнал за твърдени от него 

извършени нарушения. Следователно лицето, подало сигнал 

пред ОИК – Стамболийски, съответно депозирало жалбата до 
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ЦИК, не се явява заинтересована страна в проведеното по 

неговия сигнал производство, предвид което предлагам да 

оставим без разглеждане жалбата на С. Т. –            

упълномощен представител на ПП „Възраждане“ срещу 

Решение №  79-МИ от 5 октомври 2023 г.    

Уважаеми колеги, ОИК – Стамболийски, се е произнесла 

по една и съща жалба или сигнал с две отделни решения. С 

едното, както ви казах преди малко, проектът за решение е бил 

„не установява“, произнесли са се отхвърлително, а по другото, 

което ще ви докладвам след малко, е „установява“ и пак с 

отхвърлително решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добре. 

Колеги, има ли изказвания по този проект на решение? 

Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Колеги, по този проект на решение и така както е 

постановено решението на общинската избирателна комисия, 

смятате ли, че може да се започне административнонаказателно 

производство? 

ЕРХАН ЧАУШЕВ:  Да! 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добре, колега 

Чаушев, независимо че не Ви бях дала думата.  

Колеги, има ли други изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – 2 (Камелия Нейкова и Росица Матева). 

Колеги, Решението е с № 2668-МИ. 

Имате ли друг доклад? 

А, да, заповядайте. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви…  
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Извинявайте, 

колега  Баханов, определям госпожа Матева за малко да води 

заседанието. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: …проект на решение относно 

жалба от Стоян Таслаков – упълномощен представител на ПП 

„Възраждане“, срещу Решение № 80-МИ от 5 октомври 2023 г. 

Това Решение № 80 отново е постановено по същата жалба или 

сигнал от 4 октомври 2023 г. до Общинската избирателна 

комисия – Стамболийски. ОИК – Стамболийски, отново е 

разгледала жалбата и е постановила обжалваното решение. 

Този сигнал е постъпил по имейл, така е обяснено, в 12,52 ч. на 

4 октомври 2023 г. и е заведен в регистъра на жалбите и 

сигналите с № 8. Става въпрос за един и същ сигнал-жалба. 

След това е направено уточнение от жалбоподателя или 

сигналоподателя, че става въпрос за нарушения на дата 2 

октомври 2023 г., а не, както е посочил в сигнала си, на 3 

октомври 2023 г. Приложена е статия отново от интернет сайт – 

Plovdiv-online.com, ведно със снимков материал. 

След извършената справка на посочения адрес, описано е 

подробно в решението, което е качено, можете да се запознаете 

с него, жалбоподателят счита, че ОИК е приела решение за 

отхвърляне проекта на решение по смисъла на чл. 85, ал. 4 

поради непостигнато мнозинство от две трети от 

присъствалите. Не е съгласен с това решение, като счита, че 

ОИК е следвало да установи съответните нарушения, за които 

са представени достатъчно доказателства. Или пък 

доказателствата, ако не са достатъчни, то ОИК винаги може да 

извърши съответните проверки и да се снабди с допълнителни 

такива. 

В този смисъл моли да отменим Решение № 80 и да 

върнем преписката за ново произнасяне. 
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Общинската избирателна комисия, след като е 

разгледала сигнала, се е запознала с представения снимков 

материал, който е описал, че го има на фейсбук страницата на 

кандидата за кмет на община Стамболийски. Тези снимки са 

прехвърлени и така счита, че са едно към едно със снимковия 

материал, качен в онлайн изданието Plovdiv-online.com. Едни и 

същи са снимките, явно правят извод, че са взети от фейсбук 

страницата на въпросното лице. 

Има три страници решение, което се обжалва. Посочил е 

и съдебна практика. Разсъждава се по отношение на това какви 

са нарушенията по чл. 183, ал. 4, за обществения ресурс и в 

крайна сметка е предложен проект на решение: да се установи 

нарушение на забраната на чл. 182, ал. 1 от Изборния кодекс от 

страна на четири лица, които са изброени, и да упълномощим 

председателя на ОИК – Стамболийски, във връзка с чл. 496, ал. 

2, т. 2 от Изборния кодекс да състави акт за установяване на 

нарушение на тези лица. 

На второ място, да установи нарушение на забраната на 

чл. 183, ал. 4 от Изборния кодекс от страна на същите лица и да 

оправомощи председателя на ОИК – Стамболийски, на 

основание същите разпоредби на Изборния кодекс, да състави 

акт за установяване на нарушение на същите лица.  

Можете да разгледате и снимките, които са качени в 

папката с моите инициали. 

Комисията не е постигнала съгласие по предложения 

проект за решение. Налице е решение за отхвърляне на проекта 

на решение по смисъла на чл. 85, ал. 4 от Изборния кодекс 

поради непостигнато мнозинство от две трети от присъствалите 

членове на комисията. 

„За“ установяване на нарушение или „за“ този проект, с 

който се установяват два броя нарушения по отношение на тези 

лица, посочени в сигнала, са гласували четирима члена на 
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Общинската избирателна комисия – Стамболийски, „против“ 

установяване на нарушение по двете точки в проекта на 

решение са гласували петима членове. 

Можете да погледнете и мотивите на обжалваното 

решение, подробно изброени в две страници. 

И проектът на решение, пак ви казвам, ОИК – 

Стамболийски, упражнява нова практика – по един сигнал се е 

произнесъл с две решения, и двете отхвърлителни, и двете с 

различна мотивировка. По един и същи сигнал.  

Но предлагам мотивната част: считам, че жалбата е 

недопустима, тъй като жалбоподателят или сигналоподателят 

няма правен интерес от обжалване на решението на ОИК, тъй 

като с него не се засягат негови права и законови интереси.  

Подаденият от жалбоподателя сигнал до Общинската 

избирателна комисия – Стамболийски, има само уведомителен 

ефект и не поражда право на заявителя на участие по-нататък в 

евентуално административнонаказателно производство, 

включително право да обжалва и отказ да започне такова, което 

по същество е това нещо. Като е отхвърлително решението за 

установяване на нарушение, по същество е отказ да започне 

такова административнонаказателно производство от страна на 

ОИК – Стамболийски. Това е крайният ефект, както и да го 

наречем. 

Ролята на това лице се изчерпва със сезирането на 

компетентния за произнасяне орган, в случая ОИК – 

Стамболийски,  

по-нататък производството не продължава. Сигналоподателят 

или жалбоподателят е сезирал комисията със сигнал за 

твърдени от него извършени нарушения, следователно лицето, 

подало сигнал пред ОИК, съответно депозирало настоящата 

жалба до ЦИК, не се явява заинтересована страна в 

проведеното по неговия сигнал производство, предвид което и 
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на основание разпоредбите на Изборния кодекс предлагам да 

оставим без разглеждане жалбата на С. Т. –             

упълномощен представител на ПП „Възраждане“, срещу 

Решение № 80-МИ от 5 октомври 2023 г. 

Отново казвам, че жалбата е от 9-и, тъй като решението е 

от 5 октомври 2023 г. и е качено, проверих, на сайта на ОИК – 

Стамболийски, на 8 октомври 2023 г.  Така че жалбата е в срок. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: 

Колеги, становища по доклада и по проекта на решение? Не 

виждам. 

Подлагам го на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); против – 1 

(Росица Матева). 

Номерът на решението е 2669-МИ. 

Следващият докладчик в залата е колегата Чаушев. 

Заповядайте. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Един сигнал за нарушение в кметство 

Еница, община Кнежа. 

„Служител в кметството, който е кандидат от ПП ГЕРБ, 

четвърти ден е в сградата на кметството през  работно време, 

при положение че трябва да е в отпуск. Моля да вземете 

мерки.“ 

За сведение. Прекалено анонимно, неясно и в крайна 

сметка как да издирвам кой кой е в този свят. За сведение. 

От К. И. – регистриран като кандидат за                        

кмет на община Кюстендил, вх. № МИ-22-299 от 9 октомври 

2023 г.  

По същество: „От няколко дни наблюдаваме факт за 

нарушение на нормативната база, регулираща произвеждането 
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на местните избори, а именно кандидатът за кмет П . П.              

е забелязан многократно в дните в началото на кампанията да 

посещава община Кюстендил и да прекарва там повече от един 

час астрономическо време. 

Посещенията на господин П. не са свързани с          

искане и с представяне на административни услуги. При така 

създалата се обстановка господин П., въпреки че е в           

отпуск, към настоящия момент ръководи и се разпорежда в 

община Кюстендил. 

На Втория национален турнир Р. А. ,  който                       

се проведе на 7 октомври 2023 г., присъстваше и господин           

П. П. На този турнир, на който са присъствали около 300 

гимнастички, това е странно, според публикацията във вестник 

„Спортал“ в официалното откриване участие взе кметът на 

общината на Кюстендил П. П., прилагаме линк.“ 

Аз предлагам – за сведение, тъй като сигналът е 

изпратен до Общинската избирателна комисия – Кюстендил, и 

тя трябва да се произнесе за евентуални правонарушения на 

територията на въпросната ОИК. За сведение, доколкото е 

изпратено и до общинската избирателна комисия. 

Също – вх. № МИ-22-325 от 13 октомври 2023 г. Сигурно 

е в днескашната ми папка. 

Това е сигнал от Б. Б. – кандидат на            

„Продължаваме промяната“ за общински съветник,  който твърди 

общо взето, че госпожа М. М. – временно                     

изпълняваща длъжността кмет на община Костенец, публикува и 

разпространява агитационни материали чрез личната си фейсбук 

страница. Това е едното. 

Второто. Тя се е появила, според твърденията, в село 

Костенец на 10 октомври 2023 г. в някаква си предизборна 

проява и е участвала заедно с кандидати на ПП ГЕРБ в обща 

снимка. „Считаме, че има нарушение.“ 
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За  фейсбук е ясно. Фейсбук е извън контрола както на 

общинските избирателни комисии, така и на Централната 

избирателна комисия, съгласно Допълнителните разпоредби на 

Изборния кодекс. 

Но за втората част – за участие в предизборна кампания, 

може би е добре да се извърши проверка. Но тъй като сигналът е 

изпратен и до Общинската избирателна комисия – Костенец, аз 

ви го предлагам за сведение и евентуално очакваме реакция от 

колегите от общинската избирателна комисия, които са 

компетентни по случая, изложен в тази жалба. За сведение засега.  

Това беше от Б. Б. – последното, за Костенец,                

някакви прояви, но там региона е на ОИК, а жалбата е изпратена 

до ОИК, поради което, да не се повтарям, за сведение, чакаме. 

А другото беше от К. И. – също изпратено до          

общинската избирателна комисия, като се твърди, че имало 

някакви нарушения на Изборния кодекс. Това е в правомощията 

на общинската избирателна комисия. Също за сведение. 

Адресирани са правилно до съответния ОИК. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други доклади 

имате ли? 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Не, нямам засега. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: В „Жалби и 

сигнали“? 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Аз имам. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ:  Благодаря. 

Колеги, докладвам ви сигнал, който можете да намерите 

във вътрешната мрежа с вх. № МИ-10-182 от 12 октомври 2023 

г. Качен е в днешната вътрешната мрежа в папката с моите 

инициали. 
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Сигналът е до Централната избирателна комисия от 

господин Костадин Костадинов – председател на Политическа 

партия „Възраждане“. На кратко ще предам съдържанието му.  

Господин Костадинов и Партия „Възраждане“ обжалват 

действията на кмета на община Средец, област Бургас, във 

връзка с изискванията на общината за монтаж на шатри в 

общинския център на град Средец. Проблемът е финансов. 

Община Средец изисква от Партия „Възраждане“ да заплаща 

такси в размер на 10,80 лева на ден за всяка поставена шатра. 

В сигнала се твърди, че тази такса не е регламентирана в 

нито един нормативен акт и че събранията, които „Възраждане“ 

организира пред шатрите, са открити, публични и с 

политическа насоченост, и не се провеждат в забранените 

часове след 22 часа. 

Посочва се, че никъде – нито в Изборния кодекс, нито в 

Закона за събранията, митингите и събранията, не се казва, че 

организаторите на подобни мероприятия дължат такси на 

общината за тяхното провеждане. 

Молят за указания относно даването на разрешение за 

провеждане на предизборни събрания в центъра на общините с 

оглед уеднаквяването на практиката във всички общини в 

страната. 

Това, което предлагам, е да изпратим този сигнал по 

компетентност до областния управител на област Бургас, тъй 

като ми се струва, че това не опира до нашите преки задължения 

и компетентност във връзка с организацията и контрола над 

изборния процес. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин  Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Подкрепям предложението на 

докладчика и предлагам да се изпрати и на Националното 
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сдружение на общините, с оглед на изложеното в сигнала за 

уеднаквяване на практиката на различните общини. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Да, приемам това предложение. 

Даже, ако искате, да изпратим едно копие и до община Средец. 

Но копие, все пак да обясним проекта до основното ни послание. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля, 

режим на гласуване. 

Колеги, много ви моля, режим на гласуване, тъй като не 

бяха отчетени всички гласове. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

Госпожо Матева, заповядайте, и госпожа Стойчева след 

това. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. 

Колеги, докладвам  писмо вх. № МИ-08-92 от 13 

октомври 2023 г., което е изпратено от Административния съд – 

Пазарджик, по а.д. № 1011, с което се изисква от Централната 

избирателна комисия днес в срок до 15 часа да изпрати посочени 

документи по делото. 

С  писмо изх. № МИ-08-94 от 13 октомври 2023 г. в 15,25 

часа успяхме да изпратим исканите документи на 

Административния съд – Пазарджик. За сведение. 

Следващият ми доклад е сигнал с вх. № МИ-22-319 от 

12 октомври 2023 г. от Ю. Л. Б. – кандидат за                             

кмет на община Бобовдол и общински съветник от Общински 

съвет – Бобовдол. 

Той се обръща към нас с въпрос, касаещ приложението на 

чл. 397, ал. 1 от Изборния кодекс, относно регистриран кандидат 

за участие в изборите за общински съветници и кметове и доста 
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обширно пояснява, че госпожа Е. Г. Х. е                             

регистрирана с Решение № 48 на ОИК – Бобовдол, като 

кандидат за общински съветник на местна коалиция – Партия на 

зелените и останалите съставни на коалицията парии – „БСП за 

България“, „Има такъв народ“, „Заедно за силна община“.  

Той твърди, че при разговори с жители на град Бобовдол 

е бил информиран, че кандидатът за общински съветник, която е 

и настоящ председател на Общинския съвет, има настоящ адрес 

в Благоевград, обаче работи в средно училище в град Бобовдол, 

където е регистриран постоянният ѝ адрес. 

Той  е изискал от училището да получи информация дали 

това е така, включително е изискал да му бъде предоставена 

информация и подадени от госпожа Е. Х.                     

декларации, касаещи нейното местоживеене за 2022, 2021 и 

други години. Не ги е получил. Твърди, че постоянният адрес е 

в град Бобовдол, както казах, и започва да разсъждава по това 

какво значи постоянен и настоящ адрес, къде се съдържат 

легалните им определения, какво е съотношението между 

разпоредбите за постоянен и настоящ адрес. 

След това по нормата на чл. 397, ал. 1 – какво значи „да 

са живели най-малко през последните шест месеца в Република 

България“. 

След това продължава с информация… 

Колеги, така или иначе от разсъжденията на господин Ю. 

Б. , дори само по данните и неговите твърдения в                   

сигнала, става ясно, че лицето има регистриран постоянен 

адрес в град  Бобовдол, независимо че има настоящ адрес в 

друго населено място. Съгласно изискванията на Изборния 

кодекс това е достатъчно обстоятелство тя да бъде 

регистрирана като кандидат в община Бобовдол. 

Имаме и нарочно решение за това, още повече, независимо 

от това, че е кандидат за кмет на община Бобовдол от 



55 

 

Политическа партия ГЕРБ в момента, за мен този човек няма 

правен интерес да обжалва регистрацията на друг кандидат в тези 

избори, още повече в друг вид избор – за общински съветници. 

По изложеното ви предлагам с протоколно решение да 

оставим сигнала без разглеждане. 

Само да допълня, извинявам се, Централната избирателна 

комисия извърши проверка на всички регистрирани кандидати за 

участие в тези избори и тези, които не отговаряха на 

изискванията за уседналост, бяха заличени от общинските 

избирателни комисии. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Почти, не всички. Не всички! 

Толкова! 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по 

предложението сигналът да остане без разглеждане има ли други 

становища? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – 2 (Ерхан Чаушев 

и Севинч Солакова). 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви жалба с вх. № 

МИ-06-478 от 13 октомври 2023 г. Тя е подадена от инженер М. 

Б. – заместник-кмет на община Попово, против                    

Решение № 2625-МИ от 9 октомври 2023 г. на Централната 

избирателна комисия. 

Подадена е до Върховния административен съд чрез 

Централната избирателна комисия. Административната 

преписка ще бъде комплектувана и внесена в съда.  
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Докладвам ви  писмо вх. № ЦИК-00-154/22 от 13 

октомври 2023 г. От процесуалните представители на ЦИК се 

представя протокол от съдебно заседание за запознаване.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо 

Стойчева, заповядайте. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, с вх. № МИ-15-735 от 

12 октомври 2023 г. в Централната избирателна комисия  е 

постъпила жалба чрез Общинската избирателна комисия – 

Маджарово, от П. П. – упълномощен представител на             

коалиция „Продължаваме промяната – Демократична България“, 

и Димитър Димитров – упълномощения представител на Партия 

„Възраждане“. 

В жалбата се излагат оплаквания от действията на кмета 

на община Маджарово при провеждане на консултациите 

относно назначаване съставите на секционните избирателни 

комисии, както и от действията на Общинската избирателна 

комисия – Маджарово. Твърди се, че не е постигнато съгласие 

при провеждането на консултациите за шест от комисиите, като  

секретарят на общината е указал на партиите да представят 

писмени предложения за всички секционни избирателни 

комисии, включително и за подвижната секционна избирателна 

комисия, след което упълномощените представители са 

установили, че от страна на кмета на общината е предоставено 

предложение, с което не само се разместват хора и длъжности по 

предложението на партиите, но и започва масово заплашване от 

негова страна тези хора да се отказват да бъдат членове на 

секционните избирателни комисии. 

Твърди се, че председателят, секретарят и още трима 

членове на комисията са в пряка зависимост от кмета на 

общината,  който си позволява да им дава указания, а самата 

общинска избирателна комисия ежедневно нарушава 

изискванията на Изборния кодекс, както и не изпълнява 
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указанията на Централната избирателна комисия. Моли да се 

намесим за правилното решаване на проблема. 

Във връзка с това предлагам да изпратим до Общинската 

избирателна комисия – Маджарово,  писмо, с което да изискаме 

изразяване на становище по изнесеното в жалбата, както и 

отново да укажем незабавно общинската избирателна комисия 

да назначи съставите на секционните избирателни комисии на 

територията на община Маджарово. И това е третото такова 

указание. 

От протокола, който е публикуван на интернет страницата 

на общинската избирателна комисия с дата 11 октомври 2023 г. 

15 часа, е видно, че общинската избирателна комисия изобщо не 

е обсъждала изпратените от Централната избирателна комисия 

указания и предлагам да укажем с това писмо те незабавно да 

бъдат изпълнени. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания по проекта на писмо? 

Господин Томов, заповядайте. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, правя предложение, при 

положение че тази преписка се затяга, да добавим едно 

изречение, с което да кажем, че ако продължават да не 

изпълняват нашите указания, ще ангажираме тяхната 

административнонаказателна отговорност. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по това 

предложение? 

Заповядайте, госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, аз предлагам, за да бъде  

писмото кратко, ясно, точно указано, че следва незабавно да 

назначат съставите на секционните избирателни комисии, да 

отпаднат последните две изречения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други 

предложения? 
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Аз разбирам да отпаднат от проекта на писмото 

последните две изречения. За отговорността нямаше изразено 

отрицателно мнение. 

Докладчикът съгласен ли е, или да го подлагам на 

гласуване? 

Колеги, има ли изказвания, други предложения? 

Аз оставам с впечатление, че това е видно от интернет 

страницата на ОИК. 

Колеги, моля режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Имате ли друг доклад? 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: С вх. № МИ-25-324 от 13 октомври 

2023 г. е получен сигнал за нарушение от Т. А.,  който  ни 

информира, че в сградата на Зимния дворец на спорта,  който е 

държавна собственост и под управлението на държавно дружество, 

е залепен предизборен агитационен плакат на кандидат за 

общински съветник от коалиция „Синя София“. 

Предлагам да изпратим този сигнал до Столична 

общинска избирателна комисия за предприемане на действия 

по компетентност. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА:  Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 
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Продължаваме докладите в тази точка.  

Госпожо Матева, заповядайте за Момчилград. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, пропуснах да ви докладвам 

жалба срещу Общинската избирателна комисия – Момчилград, 

с вх. № МИ-10-183 от 13 октомври 2023 г. Жалбата е от днешна 

дата. Подава се от Цвета Караянчева като упълномощен 

представител на Политическа партия ГЕРБ срещу 

незаконосъобразни действия на Общинската избирателна 

комисия – Момчилград. 

Твърди се, че с Решение № 27-МИ от 25 септември 2023 

г. Общинската избирателна комисия – Момчилград, е 

регистрирала кандидатската листа на Партия ГЕРБ за участие в 

изборите за общински съветници и кметове, като с Решение № 

43-МИ от 28 септември 2023 г. е заличен кандидатът, който е 

бил регистриран под № 22, въз основа на подадено от него 

заявление. 

Политическа партия ГЕРБ не е направила предложение за 

регистрация на друг кандидат на освободеното място, въпреки че 

в този срок е можела да го направи, и в последствие при проверка 

на страницата на Общинската избирателна комисия – 

Момчилград, е установено, че на практика листата е 

преподредена, тъй като място  22 не е останало със запис 

„заличен“, както се прави по принцип, а са преподредени напред 

следващите кандидати, без това изрично да е заявено като 

желание от политическата сила. 

И се прави искане, съобразно компетенциите на ЦИК да се 

вземе решение и да се коригират несъобразните действия на 

Общинската избирателна комисия – Момчилград. 

Колеги, аз извърших проверка. Действително с Решение 

№ 27 е регистрирана кандидатската листа. В последствие с 

Решение № 43-МИ е заличен кандидатът по негово желание, 

като в мотивите на Решение № 43-МИ пише, че председателят на 
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общинската избирателна комисия е провел телефонен разговор с 

упълномощеното лице – Д. К., представител на           

Политическа партия ГЕРБ, който е уведомен за постъпилото 

заявление, че има възможност да се предложи нов кандидат, но 

той е казал, че няма да се предложи нов кандидат. 

След което решението на общинската избирателна 

комисия е, че заличава кандидата под № 22 – М. М.                     

М. Никъде няма никакви решения за пренареждане на листата, 

но от проверката, която извърших на страницата на 

Общинската избирателна комисия – Момчилград, видях, че 

действително листата след № 21, за 22 не е оставено празно 

място и са пренаредени следващите кандидати. 

Колеги, аз ви предлагам да изпратим  писмо до 

„Информационно обслужване“ да бъде направена корекция в 

записа на тази кандидатска листа с копие до ОИК – 

Момчилград, и до жалбоподателя. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Камелия Нейкова, Красимир 

Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

В „Жалби и сигнали“ госпожа Гергана Стоянова. Имате ли 

доклади? 

Заповядайте. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам сигнал с вх . 

№ МИ-22-321 от 12 октомври 2023 г. Той е идентичен с 

докладвания вчера от мен от група учители от град Русе във 

връзка с господин Ненчев – действащ заместник-кмет в община 



61 

 

Русе, относно неговите функции като директор на училище и 

заместник-кмет. 

Както докладвах и вчера, предлагам сигнала за сведение, 

тъй като същият е отправен и до Министерството на 

образованието и науката, което евентуално би било 

компетентно по твърдените в сигнала обстоятелства и факти, 

които да обследва и да се произнесе. 

Нямам друго в тази точка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължаваме с доклади в точка четвърта от дневния ред – 

„Доклади по административни преписки“.  

Докладвам ви с вх. № ЦИК-09-302 от 12 октомври 2023 

г. – докладна записка от администрацията относно плащане на 

постъпила в ЦИК фактура от „Рикуест“ ООД, която е във 

връзка с изпълнение на договора, сключен с тях, за месечна 

абонаментна софтуерна и хардуерна поддръжка на система за 

гласуване на стойност 120 лева за месец октомври.  

Посочено е, че фактурата отговаря на изискванията на 

Закона за счетоводството и се предлага ЦИК да одобри разхода 

и да разреши извършване на плащане по фактурата, като по 

бюджета на ЦИК има налични средства по § 10-20. 

Към преписката е приложен  контролен лист за 

извършване на предварителен  контрол преди извършване на 

разхода с изразено мнение за законосъобразност относно 

неговото извършване. 

Предлагам ви да приемем направеното предложение и да 

одобрим извършването на разхода. 

Има ли изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 
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Севинч Солакова, Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); против 

– 1 (Цветозар Томов). 

Следващ докладчик в „Административни преписки“ – 

госпожа Стойчева. Имате ли доклади? 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Да, но ще ги отложа. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожа Гергана 

Стоянова? 

Заповядайте. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви постъпило  

писмо с вх. № НС-09-227/1 от 12 октомври 2023 г., което е от 

Окръжна прокуратура Варна, Окръжен следствен отдел, 

съдържащо искане за представяне на оригинал на избирателен 

списък от секционна избирателна комисия в чужбина във 

връзка с произведените на 2 октомври 2022 г. избори.  

Беше възложено на администрацията да бъде подготвена 

документацията и в моята папка е придружително писмо, с 

което изпращаме на Окръжна прокуратура – Варна, Окръжен 

следствен отдел, копие от списъка за гласуване от посочената в 

писмото им секция. 

Моля да бъде гласувано изпращането на документите с 

това придружително  писмо. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, две други  писма, които 

докладвам за сведение. Заедно ви ги докладвам, тъй като касаят една 

и съща тема.  
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Едното е запитване от община Дряново – вх. № МИ-06-476, а 

другото е от община Балчик – вх. № МИ-06-472. 

И двете запитвания касаят искания за изясняване на някои от 

въпросите и регулацията на образуването на избирателни секции в 

лечебните заведения и специализираните институции. И тъй като 

днес по-рано в заседанието беше прието принципното решение на 

Централната избирателна комисия, което смятам, че със 

съдържанието си дава отговор на поставените с тези писма въпроси, 

ви ги докладвам за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. 

Колеги, в резултат на работното обсъждане, което 

направихме вчера за изработката на електронен вариант на 

брошурата беше изпратено запитване до господин Слави 

Ангелов от „Адвертех“ – нашият изпълнител на разяснителната 

кампания.  

Днес сме получили  писмо от него, в което е посочена 

офертата на „Адвертех“ за изпълнение на една електронна 

брошура. 

 Писмото е качено във вътрешната мрежа на днешна дата 

в папката с моите инициали. 

Това, което предлага авторът на  писмото: да, могат да 

анимират такава брошура, така че всеки да може да я разлиства 

във всички посоки – назад и напред, също така да приближава 

или отдалечава местата, които го интересуват, и брошурата да се 

разлиства. 

Тя ще е във формат, който да може да се изпраща на 

всеки като линк,  който се активира с кликване, и този линк 

може да се постави навсякъде. Горе-долу съответства на 

нещата, които обсъждахме и поискахме да може да стават.  
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Предлагат ни също така да направят дизайна в два 

формата: за телефон – вертикален, в съответния размер, и за  

компютър, когато трябва да е хоризонтален, така че да е най-

удобно да се ползва. 

Допълнителната цена, която искат, за да свършат тази 

работа, с всички тези характеристики, които посочих, е 2450 лева 

без ДДС. Това включва и генерирането на QR код, който при 

сканиране с телефон да отваря електронната брошура. 

Ако влезете в това писмо на днешна дата, има един файл,  

който демонстрира по какъв начин ще се разлиства една такава 

брошура. Да, върху медия, която се разлиства по този начин, но 

дава ориентация за това как би станало . 

Да, добре се разлиства. Аз също пробвах.  

Но трябва да се копира линка и да се качи на… Точно 

така. Което не е много удобно. 

Докладвам за сведение. 

За двете версии. Твърди, че е отбелязано в писмото. Само 

да погледна, но съм сигурен, че е така. 

„Изработването на допълнителния формат на брошурата, 

превръщането на двата варианта в електронен вид, създаването 

на хиперлинкове, които да водят от брошурата до посочени от 

вас адреси, ще струва 2450 лева.“ 

Колеги, докладвам ви писмо вх. № МИ-15-708 от 

12 октомври 2023 г. Също можете да го намерите във 

вътрешната мрежа в моята  папка на днешна дата. 

 Писмото е от Общинската избирателна комисия – 

Минерални бани. В него се съобщава, че един от заместник-

председателите на комисията с доста голяма честота пропуска 

заседанията на комисията, като за периода от създаването на 

общинската избирателна комисия до 3 октомври 2023 г.  от 

общо проводени 14 заседания отсъства от 8, респективно е 

работил в 6, като за едно от тези 8 заседания, последното, е 
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представил болничен лист,  който обаче обяснява само 

отсъствието от едно заседание,  подчертавам. 

Също така трябвало да положи дежурство, което не е 

положил. 

Общинската избирателна комисия е обсъдила случая и 

ни казва следното: „Моля да вземете под внимание 

горепосоченото и в случай че сметнете, че са налице 

обстоятелствата по чл. 51, ал. 2, т. 6 от Изборния кодекс, да 

предприемете необходимите действия за предсрочно 

прекратяване на правомощията на Ангелов.“ 

Приложени са всички съобщения за провеждане на 

заседанията на комисията, на тези 14 заседания, приложен е 

болничният лист на господин Ангелов, също графикът на 

дежурствата, протокол, с който се установява, че господин 

Ангелов не е изпълнил ангажимента си в едно от тези 

дежурства и също списъкът на присъствалите на заседанията на 

ОИК – Минерални бани, на всички 14 заседания. 

Тоест цялата документация, чрез която може да се 

установи, че действително този заместник-председател, мисля, 

на комисията не е изпълнявал своите задължения в половината 

от заседанията на комисията. 

Ще припомня, че преди около седмицата докладвах за 

сведение сигнал, който обаче беше, бих казал, анонимен, 

защото имаше искане да не се споменава името, докладвах го за 

сведение, със същото оплакване за работата на господин 

Ангелов. 

Предлагам две неща:  

Първо, да освободим господин Ангелов въз основа на чл. 

51, ал. 2, т. 6 от Изборния кодекс. 

И второ, да изпратим  писмо до представляващия 

Коалиция „БСП за България“ за посочване на кандидат на 

негово място. 
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  ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания по доклада на господин Томов? 

Аз, след като се запознах с преписката, ви предлагам да 

изпратим до господин Ангелов едно писмо в най-кратък срок да 

ни отговори и да ни посочи причините, поради които е отсъствал 

от  заседанията на общинската избирателна комисия на 

посочените в писмото дати. И едва след това ЦИК да  вземе 

решение относно неговото освобождаване като член на общинска 

избирателна комисия. 

Има ли други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Колеги, прекъсвам заседанието за 10 минути за 

проветряване на залата.  

(Прекъсване.) 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължава заседанието на Централната избирателна комисия. 

Продължаваме с доклади в точка четвърта от дневния 

ред. 

Госпожо Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА:  Благодаря. 

Колеги, докладвам ви писмо от Валентин Иванов от ТВ 

Запад – Дупница, с вх. № МИ-23-45 от 13 октомври 2023 г. 

Въпросите, които задава са:  
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Арестуваният кандидат за кмет на община Дупница             

М. З. ще бъде ли заличен като кандидат? 

Хипотетично, ако съдът го пусне, може ли да продължи 

своята кампания? 

При какви условия се заличава кандидат и неговото име 

ще фигурира ли в интегралната бюлетина, ако остане 

задържан? 

И моли за своевременна информация в рамките на 

работния ден, тъй като много техни зрители се интересуват. 

Подготвила съм отговор във вътрешната мрежа в папката 

с моите инициали –  № 7926, с който го информираме, че е 

регистриран като кандидат и няма основание регистрацията му да 

бъде заличена. Посочваме изискванията към българските 

граждани да бъдат  кандидати и да бъдат избирани, като казваме, 

че към датата на регистрацията и към настоящия момент М.          

З. не изтърпява наказание лишаване от свобода, поради             

което името му ще фигурира в бюлетината, с която ще се гласува 

за кмет на община Дупница, независимо от обстоятелството, че в 

момента е задържан. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по предложението. Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева и Цветанка Георгиева); против – няма. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. № 

МИ-00-127 от 13 октомври 2023 г. от „Информационно 

обслужване“, с което ни информират, че в системата за периода 

от 0 часа на 12 октомври до 24 часа на 12 октомври 2023 г.  има 

една корекция – заличаване на Н. Х. К. като                     

кандидат от Общинската избирателна комисия – Благоевград. 
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Прието е решение, по нейно заявление кандидатката е 

заличена. За сведение. 

Нямам други доклади в момента. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ 

докладчик – господин Ципов. 

Заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, предните няколко дни 

получихме препратени от имейл izbori@mvr.bg няколко сигнала 

за извършени нарушения на изборния процес и в тях – данни за 

извършени престъпления, които са от компетентността на 

полицейските органи. 

В моята папка от днес ще видите проект на  писмо до 

главния  секретар на Министерството на вътрешните работи, с 

което го уведомяваме, че получаваме подобни сигнали и 

отправяме молба да не бъдат изпращани такива, по които 

Централната избирателна комисия няма компетентност да се 

произнесе. 

И като приложение към  писмото изпращаме докладвани 

от мен, от госпожа Елка Стоянова и от господин Баханов 

няколко подобни сигнала. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); против 

– няма. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Докладвам ви вх. № МИ-22-316 от 

11 октомври 2023 г. – запитване с въпрос: избирател е подменил 

личната си карта и постоянния адрес и иска да разбере може ли да 
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гласува на новия си адрес в изборната секция, която обслужва този 

район. 

В рубриката „Въпроси и отговори“ имаме донякъде сходен 

отговор на такъв поставен въпрос, но, ако смятате, че точно този 

казус не е третиран като отговор в рубриката, да подготвим отговор 

на гражданина, който отправя това запитване, по така поставения 

въпрос. 

Добре, колеги, докладвам го за сведение, тъй като този 

казус е бил доста пространно третиран и има отговор в 

рубриката „Въпроси и отговори“. 

И ви докладвам вх. № МИ-11-100/1 от 13 октомври 2023 

г. във връзка с постъпило предложение на 9 октомври 2023 г. с 

вх. № МИ-11-100 от упълномощен представител на Коалиция 

„Продължаваме промяната – Демократична България“, с което  

писмо отново прави предложение за промени в ОИК – Никола 

Козлево, без да има постъпило заявление от избраните към 

настоящия момент членове на Общинска избирателна комисия 

– Никола Козлево, от квотата на Коалицията „Продължаваме 

промяната – Демократична България“. 

Докладвам го за сведение и приключване на преписката. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ 

докладчик – госпожа Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладвам ви 

информация по постъпило  писмо от Националния 

статистически институт – докладна записка № ЦИК-09-305 от 

13 октомври 2023 г. за подаване на статистическа форма: наети 

лица, отработено време, средства за работна заплата и други 

разходи. 

Справката е попълнена. Знаете, че Централната 

избирателна комисия е включена в регулярното тримесечно 

изследване с такова наименование. 
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Да одобрим така изготвената справка и упълномощеното  

лице да изпрати по електронен път в съответната платформа тази 

информация. 

Ако искате, едновременно да докладвам и по 

статистическа форма „Разходи за придобиване на дълготрайни 

материални активи за първото тримесечие на 2023 г.“  

Отново по постъпило  писмо  от Националния 

статистически институт с уточнението, че следва да изпращаме 

такава информация за всяко тримесечие, докладна записка № 

ЦИК-09-306 от 13 октомври 2023 г. представя като приложение 

попълнената справка. 

По същия начин да одобрим справката и въвеждането в 

платформата на НСИ. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладвам ви вх. № 

ЦИК-04-78 от 12 октомври 2023 г. От Министерството на 

финансите са ни представили по реда на чл. 32 от 

Устройствения правилник на Министерския съвет и на неговата 

администрация проект на доклад и проект на решение на 

Министерския съвет за одобряване на План за внедряване на 

интегрирана финансово-информационна система за 

първостепенните разпоредители с бюджет по държавния бюджет 

и за възлагане на министъра на финансите да сключи договор за 

комплексна услуга по системна интеграция. 

Проектът е свързан с изпълнение на разпоредбата на чл. 

93, ал. 2 от Закона за държавния бюджет на Република България 



71 

 

с цел унифициране на счетоводните процеси в бюджетните 

организации да се създаде и задължително първостепенните 

разпоредители с бюджет да въведат интегрирана финансово-

информационна система, съгласно одобрен от Министерския 

съвет план за неговото внедряване. 

В изпълнение на това с решение на Министерския съвет е 

определено Министерството на финансите да изготви такъв план. 

По плана, който е приложение към точка първа от проекта на 

решение на Министерския съвет, поетапно се въвежда такава 

интегрирана система. Централната избирателна комисия е 

предвидена за периода от 1 октомври 2023 г. до 31 декември 

2024 г. 

Министърът на финансите възлага с договор на 

системния интегратор „Информационно обслужване“ АД 

предоставянето на такава комплексна услуга. Докладвам ви го 

за запознаване.  

Срокът за изразяване на становища е 16 октомври 2023 

г., а в случай че не изразим становище, съгласно Устройствения 

правилник на Министерския съвет и на неговата администрация 

ще се приеме, че нямаме бележки, което наистина е така – 

нямаме бележки. 

Колеги, за сведение ви докладвам № МИ-09-30 от 

9 октомври 2023 г. Получили сме копие от заповед на 

административния ръководител на Софийската районна 

прокуратура за дежурни прокурори и служители от Софийската 

районна прокуратура в предизборния или в изборния ден. 

Заповедта съдържа и ред за осъществяване на дежурството и за 

комуникация при необходимост от въвеждане на информация 

или уведомяване на компетентните органи. За сведение.  

Във връзка с постъпили в ЦИК писма от общинските 

избирателни комисии с предложения за промяна в тиражите на 

протоколите за съответната община ви предлагам да изпратим  
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писмо до главния  секретар, като приложим всички тези 

постъпили  писма по компетентност. Във вътрешната мрежа е 

проектът на  писмо. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА:  Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева и Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, от община Лесичово сме 

получили  писмо във връзка с образуване на избирателна секция за 

гласуване с подвижна избирателна кутия.  

Във връзка с Решение № 2599 от 5 октомври 2023 г.  на 

ЦИК относно реда за образуване на секции поставят въпрос 

община Лесичово колко протокола да предаде на подвижната 

секция в предизборния ден. 

Предлагам ви преписката за запознаване – № МИ-06-463 

от 11 октомври 2023 г., и за обсъждане на работна група при 

необходимост от изготвяне на  писмо-указание до всички 

общини и общински избирателни комисии. 

Колеги, за запознаване ви докладвам докладна записка 

№ ЦИК-09-300  от 11 октомври 2023 г. относно постъпили 

оферти от служби по трудова медицина с предложения за 

сключване на договор за обслужване. Към докладната има 

приложен и контролен лист. Офертите са приложение към 

докладната записка. 

На този етап приключвам. По-нататък ще помоля отново. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин  

Баханов, заповядайте. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви 

пристигнало уведомително  писмо с приложена документация 
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вх. № МИ-07-16 от 9 октомври 2023 г. от Столична община, 

кмета на район „Слатина“. Това е по повод искане на 

Софийската районна прокуратура, прокурор Илина Чобанова, 

която казва, че изпраща осем напомнителни писма до ОИК за 

предоставяне на посочена информация по образувано досъдебно 

производство и досега не е получено.  

Така че Централната избирателна комисия иззе тези 

функции на ОИК и бяхме изпратили  писмо до господин Георги 

Илиев – кмет на район „Слатина“, Столична община, с изх. № 

МИ-07-13 от 4 октомври 2023 г. с молба да ни предостави списък 

на членовете на Секционна избирателна комисия № 069, имената 

и адресите на  лицата, протокола на СИК, същата секция, и 

декларации-приложения 81-МИ от едно лице. 

В разпореждането на Прокуратурата желаеха в срок от 14 

дни председателят на ЦИК да информира писмено наблюдаващия 

прокурор за членовете на СИК в 69 секция и изпрати в оригинал 

протокола на СИК, ведно с декларация от избирателя, иначе ще 

има административнонаказателна отговорност по чл. 405, ал. 1 от 

Закона за съдебната власт. 

Уважаеми колеги, кметът на район „Слатина“ ни изпраща 

половината от нещата, които се искат от Прокуратурата, а 

именно: списък на членовете на СИК № 069 в изборите за 

общински съветници и кметове на 27 октомври 2019 г, както и 

заверени копия на декларациите им, съдържащи имената и 

адресите на лицата, като ни посочват, че останалите документи 

ще получим от Столична община, която кметът на район 

„Слатина“ е уведомил по компетентност и там се съхраняват 

оригиналните документи. 

Така че има подготвено писмо до прокурора от 

Софийската районна прокуратура, с което приложено изпращаме 

списък на членовете на СИК и заверени копия от декларациите, 

съдържащи имената и адресите, като информираме, че 
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останалите документи ще изпратим, когато ги получим от 

Столична община, от която са изискани по компетентност и 

където се съхраняват.  

Половината предлагам да изпратим, уважаеми колеги, 

тъй като днес изтича 14-дневният срок, даден от районния 

прокурор за изпълнение на указанията, тоест на 

разпореждането. Когато получим останалите от Столична 

община, предлагам тогава да изпратим и останалата част от 

исканата документация. Към момента да гласуваме това  писмо 

с приложенията, които ще изпратим. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, правя предложение да 

имаме предвид когато получаваме от Прокуратурата или районно 

управление на МВР искания и документите не се съхраняват при 

нас, е редно да препращаме по компетентност, а не да изискваме 

обратно да ни връщат документите, за да бъдем нещо като куриер 

и да ги доставяме на Прокуратурата или на МВР. 

Първо, не е предвидено в нито един нормативен акт един 

държавен орган да се занимава с такива функции за доставка на 

документи, които се съхраняват при други органи. Този случай е 

точно такъв – Централната избирателна комисия се ангажира да 

получи документите от организации, които ги съхраняват на 

законово основание, и да ги достави на Прокуратурата. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин  Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Абсолютно съм съгласен с 

изразеното от госпожа Солакова становище и винаги 

Централната избирателна комисия, и в частност аз съм 

действал по този начин, който описа госпожа Солакова. И аз 

предложих да бъде използван такъв начин и за настоящото  

писмо, но Централната избирателна комисия реши, видно и от 



75 

 

протокола, да ги изискаме от институциите, където се 

съхраняват, и ние да ги изпратим. 

Иначе първоначалното ми предложение при доклада беше 

точно това – да ги изпратим по компетентност с копие до 

районния  прокурор и съответните институции да му ги 

изпратят на него. Тоест да види, че има задължение от тези 

институции. 

Но с оглед на факта, че са дадени множество указания за 

изискване на оригинал, ведно с декларациите и осем 

напомнителни писма, така както е посочено в разпореждането 

до ОИК за предоставяне на посочената информация, като 

отговор до момента не са получили, точно затова беше 

мотивировката на Централната избирателна комисия при 

доклада ми ние да изискаме документите от съответните 

институции и да ги изпратим на прокурора. 

И още един мотив явно е имало за това решение, а 

именно, че беше даден срок от 14 дни от получаване на 

настоящото разпореждане председателят на ЦИК да информира 

писмено наблюдаващия прокурор за членовете на СИК и 

посочи имената и адресите им и ги изпрати в оригинал.  

Това беше вменено като задължение на председателя на 

ЦИК и затова, госпожо Солакова, явно сме направили 

изключение в този случай, различно от практиката на 

Централната избирателна комисия до момента. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 8 (Димитър Димитров, 

Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – 2 (Любомир Георгиев  и Росица Матева). 

Господин Георгиев, заповядайте. 
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ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам за сведение  писмо с 

вх. № МИ-20-44 от 12 октомври 2023 г. от управителя на 

Информационна агенция „Блиц“, с което се благодари, че 

своевременно са информирани за получения в Централната 

избирателна комисия сигнал и незабавно са предприети 

съответните мерки. За сведение. 

Също така за сведение докладвам  писмо с вх. № МИ-15-

747 от 12 октомври 2023 г., с което от Общинската избирателна 

комисия  – Мизия, е изпратена картинка, тоест копие на писмо, 

озаглавено жалба, в която има твърдения, които не са от 

компетентността на Централната избирателна комисия, според 

мен, и го представям за сведение. 

Като, разбира се, жалбата, постъпила от общинската 

избирателна комисия,  е изпратена и на други институции, така 

че, още веднъж, за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

прекъсвам заседанието за 15 минути. 

 

(Прекъсване.) 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължава заседанието на Централната избирателна комисия. 

Дванадесет членове сме в залата, имаме кворум.  

Госпожо Стойчева, заповядайте с доклад в точка девета – 

„Промени в състава на ОИК“. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, постъпило е заявление за 

промяна в съставите на Общинската избирателна комисия –  

Добрич, и Общинската избирателна комисия – Добричка, от 

упълномощения представител на Коалиция „Продължаваме 

промяната – Демократична България“, като се предлага на 
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мястото на Петя Кирова Славова – заместник-председател на 

ОИК – Добричка, да бъде назначен Бранимир Димитров 

Вълчанов – досегашен член на общинската избирателна 

комисия. 

На мястото на Бранимир Димитров Вълчанов да бъде 

назначена Косена Димитрова Костова – досегашен член на 

Общинска избирателна комисия – Добрич, а на мястото на 

Косена Димитрова Костова, да бъде назначена Петя Кирова 

Славова. 

Към предложението са приложени всички изискуеми 

документи, поради което предлагам Централната избирателна 

комисия да приеме решение, с което освобождава като 

заместник-председател на Общинската избирателна комисия – 

Добричка, област Добрич, Петя Кирова Славова и анулира 

издаденото ѝ удостоверение. 

Преназначава за заместник-председател на Общинската 

избирателна комисия – Добричка, област Добрич, Бранимир 

Димитров Вълчанов – досегашен член, и анулира издаденото 

му удостоверение. 

Освобождава като член на Общинската избирателна 

комисия – Добрич, област Добрич, Косена Димитрова Костова и 

анулира издаденото ѝ удостоверение. 

Назначава за член на Общинската избирателна комисия – 

Добричка, област Добрич, Косена Димитрова Костова. 

Назначава за член на Общинската избирателна комисия – 

Добрич, област Добрич, Петя Кирова Славова.  

На назначения заместник-председател и член на ОИК – 

Добричка, и член на Общинска избирателна комисия – Добрич, 

да се издадат удостоверения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания по проекта на решение? 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир 

Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

Решението е с № 2670-МИ. 

Колеги, преминаваме към „Доклади по административни 

преписки“. 

Госпожо Георгиева, заповядайте. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА:  Благодаря. 

Колеги, с вх. № МИ-15-753 от 13 октомври 2023 г. сме 

получили писмо от Общинската избирателна комисия – 

Бойчиновци, с което  ни съобщават, че общинската избирателна 

комисия е установила, че помещението за съхранение на 

бюлетините, съгласно заповед на областния управител на 

област Монтана, е идентично с изборното помещение, в което е 

образувана избирателна секция, посочен е номерът, която е 

определена за хора с увреждания. Посочена е и заповедта на 

кмета на община Бойчиновци. 

Във тази връзка колегите от Общинската избирателна 

комисия –  Бойчиновци, искат от Централната избирателна 

комисия да им дадем допълнителни указания къде точно да се 

съхранява остатъкът от бюлетините, изборните книжа и 

материали след разпределението им по секциите в община 

Бойчиновци. 

Колеги, това  писмо е изпратено с копие и до кмета на 

община Бойчиновци, и до областния управител на област 

Монтана, които са компетентният орган, определен съгласно 

Изборния кодекс, да получи и съхранява  изборните книжа и 

материали. 

Освен това Централната избирателна комисия със свои 

решения № 1979-МИ от 17 август 2023 г. и № 2528-МИ от 
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28 септември 2023 г. е указала ясно какви са отговорностите на 

областния управител и на общинската  администрация, 

включително и на общинската избирателна комисия в тази 

връзка. 

Затова аз не предлагам да бъдат давани допълнителни 

указания на Общинската избирателна комисия – Бойчиновци, 

относно съхранение на изборните книжа и материали и ви 

докладвам това  писмо за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо 

Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. 

Колеги, докладвам ви писмо от Областната дирекция на 

МВР – Смолян, Районно управление Златоград, с  вх. № МИ-04-

02-47 от 13 октомври 2023 г., с което ни искат информация за две 

лица – Д. Х. П., с посочено ЕГН, и В.                                               

Л. К., с посочено ЕГН, дали са регистрирани като                 

кандидати за  кметове или общински съветници за предстоящите 

избори на 29 октомври 2023 г.  

В моята папка е подготвен отговор: лицата не са 

регистрирани като кандидати нито за кметове, нито за общински 

съветници. Предлагам да го гласуваме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА:  Колеги, има ли 

изказвания?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, сега ви докладвам  писмо  от 

Общинската избирателна комисия – Стамболово, с  вх. № 

МИ-15-774 от днешна дата. С това  писмо  Общинската 
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избирателна комисия – Стамболово, ни изпраща Решение № 51 

от днешна дата, с което е заличена регистрацията на М.                

С. А., с посочено ЕГН, като кандидат за кмет на                      

кметство село Голям извор. 

В тази връзка по-късно колегата Солакова ще направи 

предложение по повод бюлетините. За сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин 

Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Нали в „Административни преписки“?  

Уважаеми колеги, постъпило е  писмо от „Сиела Норма“ 

с вх. №  ЦИК-06-18-16 от 13 октомври 2023 г. То е относно 

проекта на договор по Обособена позиция 1 на Обществената 

поръчка с предмет „Дейности по осигуряване на машинното 

гласуване в изборите за общински съветници и кметове на 29 

октомври 2023 г.“ 

Преди да ви запозная с писмото искам да отбележа, че в 

началото на днешното заседание ние взехме протоколно 

решение да приемем сключването на договорите със „Сиела 

Норма“ и договорите бяха предоставени на  дружеството. Но 

искам да ви информирам, че не бяха подписани, в следствие на 

което получихме това  писмо. 

В него „Сиела Норма“ молят да обсъдим предложеното 

от тях пояснение в точки 8.4. и 8.5. от проекта на договор 

относно  отговорността на изпълнителя при непроизвеждане на 

машинно гласуване с определено СУЕМГ. 

В писмото си са дали и тяхното предложение за редакция 

на точки 8.4. и 8.5. 

Тук искам да припомня, че проектите на договори са част 

от документацията по обществената поръчка, тоест 

потенциалните участници предварително са запознати с 

договора и подаването на заявление за участие в обществената 
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поръчка според мен означава, че са съгласни с публикувания 

проект на договор. 

Горепосочените точки 8.4. и 8.5. са част от същественото 

съдържание на проекта на договор и не подлежат на промяна. 

Според мен притесненията на „Сиела Норма“ са 

неоснователни, тъй като съгласно чл. 81, ал. 1 от ЗЗД 

длъжникът не отговаря, ако неизпълнението се дължи на 

причина, която не може да му се вмени във вина. 

Поради горното предлагам да изпратим писмо до „Сиела 

Норма“ в този смисъл, като с проекта можете да се запознаете в 

моята  папка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. 

Само едно уточнение, колеги. Ако се запознавате с 

писмото от „Сиела Норма“ в папката на колегата Войнов, ви 

обръщам внимание, че то не е адресирано до Централната 

избирателна комисия, а до колегата Войнов като председател на 

комисията за извършване подбор на участниците.  

В крайна сметка тази комисия е приключила своята 

работа. Не знаят, защото докладът от 11 октомври 2023 г.  е за 

резултатите от работа на комисията. Тоест от „Сиела Норма“  

са информирани, че работата на комисията е приключила, 

докладът е приет от Централната избирателна комисия и оттук 

нататък комуникацията би следвало да бъде с Централната 

избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

изказвания по проекта на отговор? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 
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Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

Заповядайте, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, във връзка с предходния ми 

доклад и изпратеното Решение № 51 от ОИК – Стамболово, 

доколкото решението не е отразено в системата cik.is-bg.net, ви 

предлагам да изпратим  писмо до „Информационно 

обслужване“ да бъде отразена заличената регистрация, с копие 

до ОИК – Стамболово. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА:  Колеги, моля 

да гласуваме изпращането на писмото. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

Продължаваме с госпожа Солакова. 

Заповядайте. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Уважаеми колеги, докладвам ви  

писмо с вх. № МИ-26-83 от 13 октомври 2023 г. От 

Печатницата на БНБ ни информират относно отпечатването на  

бюлетините за общините Плевен, Червен бряг, Кнежа.  

То е адресирано до изпълнителния директор на 

„Печатница ЕА“ АД в Плевен, където явно се отпечатват 

бюлетините за тези общини. 

Информират ни за общия тираж на тези бюлетини, но в 

същото време поставят въпроса, че все още няма одобрени 

бюлетини за избор на кмет на община Антоново и за  кметове на 

кметства Добротица и Кьосевци в същата община. 

В тази връзка връщам на доклад писмото от ОИК – 

Антоново, докладвано тази сутрин за запознаване, с вх. № 

МИ-15-749 от 12 октомври 2023 г.  
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Общинската избирателна комисия  ни информира, че ОИК 

– Антоново, не е утвърдила графичния образец на бюлетината 

за кмет на община Антоново, както и графичния образец на 

бюлетината за две кметства – кметство Кьосевци и кметство 

Добротица. 

В тази връзка искат указания за решаване на казуса, като 

посочват, че срокът за утвърждаване на бюлетините изтече. Въз 

основа на обсъждане на работна група от Централната 

избирателна комисия е извършена служебна проверка в База 

данни „Население“.  

Предлагам в отговор на това писмо да изпратим писмо 

до Общинската избирателна комисия – Антоново, като ѝ 

укажем, да одобри незабавно предпечатния образец на 

бюлетината за кмет на община Антоново. 

Въз основа на извършена проверка от Централната 

избирателна комисия Общинската избирателна комисия – 

Антоново, да заличи регистрацията на М. Ш.                            

В., като кандидат за кмет на кметство Кьосевци,  и                    

И. Х. М., като кандидат за кмет на кметство                     

Кьосевци и, на трето място, регистрацията на П .  Ц.                        

М., като кандидат за кмет на кметство Добротица, всичките          

в община Антоново, поради липса на адресна регистрация в 

съответното кметство. 

След генериране на нов предпечатен образец на 

бюлетината за кмет на кметство Добротица и за кмет на кметство 

Кьосевци, ОИК – Антоново, незабавно да утвърди предпечатния 

образец. 

Това е на първо място до ОИК – Антоново, а след това и 

до Печатницата на БНБ. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА:  Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Господин  Баханов, заповядайте. 
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ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, категорично съм 

против изпращането на такова писмо с посочените в него 

указания, поради следното: със свое решение Общинската 

избирателна комисия – Антоново, е регистрирала посочените 

кандидати като кандидати за кметове на съответните кметства, 

тъй като при извършената проверка за същите не са се 

установили несъответствия.    Тоест същите са отговаряли на 

всички изисквания да бъдат кандидати за съответното кметство. 

След това има още едно решение на Общинската 

избирателна комисия – Антоново, по предложен проект за 

заличаване на тези лица като кандидати за съответните 

кметства, който проект на решение не е бил подкрепен от 

Общинската избирателна комисия – Антоново. Само трима 

членове от Общинската избирателна комисия – Антоново, са 

гласували „за“ заличаване, всички останали са били да не се 

заличават тези  кандидати, тъй като при проверка в системата 

за тях не е светнало, че не отговарят на изискванията. 

Не знам поради какви причини Централната избирателна 

комисия за пръв път се самосезира и извършва такава проверка 

само по отношение на тези трима  кандидати за тези две 

населени места. 

Защо Централната избирателна комисия не извърши 

проверка на всичките  кандидати за общински съветници, 

кандидати за  кметове на кметства и кандидати за кметове на 

общини? А само единствено за тези трима кандидати! Този 

факт буди недоумение. 

Така че предлагам, ако се извърши проверка, както се 

извърши проверка за тези трима  кандидати, такава не е 

извършена за другите  кандидати на територията на Република 

България – кандидати за кметове на кметства,  кандидати за  

кметове на общини и  кандидати за общински съветници, 

относно  наличието на факти, които не им позволяват да бъдат 
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регистрирани. Щом като може за едни да се извършва 

избирателно проверка, да бъде извършена проверка на абсолютно 

всички кандидати за общински съветници, кметове на кметства и 

кметове на общини. 

Това говори за специално отношение на Централната 

избирателна комисия към тези населени места, тези кметства и 

тези  кандидати. След като не е имало никакво основание и 

Общинската избирателна комисия – Антоново, абсолютно 

правилно и в съответствие с Изборния кодекс и решенията на 

Централната избирателна комисия, на първо място, свое 

Решение № 49 ги е регистрирала като такива, тъй като не са 

открити несъответствия при проверката, след това е имало 

предложение да бъдат дерегистрирани или заличени, не е 

получило подкрепа от членовете на Общинската избирателна 

комисия – Антоново, и тези  кандидати  са останали в 

бюлетината. 

Абсолютно се противопоставям на даването на каквито и 

да е указания към Общинската избирателна комисия – 

Антоново, в тази насока. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: За сравнителен материал. В ОИК – 

Стамболийски, също са били регистрирани двама  кандидати, а 

Политическа партия ГЕРБ е пуснала жалба срещу тях. По тази 

жалба също ЦИК извърши проверка, нищо, че е имало решение 

за регистрация. И съответните му действия по отношение на тази 

регистрация. Именно по жалба от ПП ГЕРБ е отменена 

първоначалната регистрация и това е Решение № 76-МИ на ОИК 

– Стамболийски. Даже и ЦИК извърши служебна проверка и 

действително се оказа, че тези кандидати са с адреси някъде си 

далечко от това, закъдето ще стават кандидати. 
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Тъй че, господин  Баханов, не е прецедент. Също така не 

е прецедент в административно производство съгласно 

законите в България, Административнопроцесуалния кодекс, да 

се извършват проверки по жалби. 

Жалбите в ЦИК са две – срещу Решение № 60 за 

регистрация на единия кандидат в община Антоново, и срещу 

Решение № 61, за тези, за които става въпрос.  

Именно въз основа на служебна проверка със 

законоустановения достъп на ЦИК до актуална онлайн 

информация до Националната база данни се установи, че тези, за 

които сега даваме указания, нямат никаква уседналост за това, за 

което са решили да стават  кметове, нищо, че са предложени пък 

сега от Партия ГЕРБ. Значи и тако, и вако.  

Принципът е един и същ. Имаш ли уседналост, ставаш 

кандидат, нямаш ли уседналост, не ставаш кандидат. Даже и те 

заличават след проверка в Националната база данни „Население“.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин  Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Аз не мога да си обясня факта 

тогава къде ОИК – Антоново, са извършили проверка – в някоя 

друга Националната база „Население“ на някоя друга държава, 

или в Националната база „Население“ на Република България, 

което е извършено и от ЦИК. 

Как има разминаване при извършената проверка от ОИК 

– Антоново, преди да генерират бюлетината и се генерира с 

тези лица, и как след като ЦИК извършва проверка по дадена 

жалба, без да казвам за кои партии, за мен абсолютно няма 

значение за кои партии става въпрос,  кандидати  на кои партии 

са предложени, тъй като тези три лица са от различни партии, 

доколкото виждам, как така се получава в един момент една 

последваща проверка, извършена от Централната избирателна 



87 

 

комисия, е коренно различна от тази проверка, която е 

извършена от ОИК – Антоново. 

Още повече че, доколкото знам и съм запознат, едното от 

населените места, за което пише, че единият от кандидатите 

има настоящ адрес, е било във времето част от съставно 

кметство за това кметство, за което се кандидатира същият. 

Най-малкото това буди недоумение и съмнение как 

преди няколко дни е извършена проверка от ОИК – Антоново, и 

къде, и как ЦИК извършва проверка и къде, за да има 

разминаване в тези две проверки. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Аз не знам какво се твърди в 

момента. Аз твърдя, че към момента от най-висшия орган по 

отношение на изборите е извършена проверка в Националната 

база данни „Население“.  

Туй какво е правил ОИК, е очевидно неправилно, за да 

има жалба и ние да си проверим чрез служебни проверки, че 

туй дето си мислели седемтимата, дето са гласували „против“ 

това решение, за което спомена господин  Баханов, явно са 

били в грешка. Ама, видите ли, трима все пак си знаели 

работата, именно за което са представили проект за заличаване 

на тези  кандидати, за които ЦИК към момента със собствения 

си достъп осъществи проверка. 

Неправилните действия на ОИК едва ли са аргумент 

ЦИК да постанови правилното си решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други изказвания? Няма. 

Моля, процедура по гласуване на писмото, което да 

изпратим  до Общинската избирателна комисия  – Антоново. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 9 (Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, 
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Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – 3 (Георги Баханов, Димитър Димитров 

и Красимир Ципов). 

Госпожо Солакова, имате ли други доклади? 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, в отговор на писмото до 

Печатницата на БНБ предлагам да изпратим едно писмо и да ги 

уведомим относно бюлетината за кмет на община Антоново, че ЦИК 

е изпратила указания на ОИК – Антоново, незабавно да одобри 

предпечатния образец на бюлетината. 

Относно бюлетината за кмет на кметство Добротица и за 

кмет на кметство Кьосевци ЦИК изпрати указания за заличаване на  

кандидати за  кметове на тези кметства. След генериране на нов 

предпечатен образец на бюлетина за кмет на кметство Добротица 

и за кмет на кметство Кьосевци е дадено указание от ЦИК 

образецът незабавно да бъде утвърден от ОИК – Антоново.  

Това е във връзка и в отговор на тяхното конкретно  

писмо. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, процедура по гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 10 (Димитър Димитров, 

Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – 2 (Георги Баханов и 

Красимир Ципов). 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, до „Демакс Ди Пи Ай“ 

предлагам да изпратим решението на ОИК – Стамболово, за 

заличаване на кандидат за кмет на кметство Голям извор, община 

Стамболово. И със същото  писмо  да се обърнем с молба за 

генериране на нов предпечатен образец за кмет на кметство 

Голям извор, община Стамболово. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Димитър Димитров, 

Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

Колеги, моля отново да гласуваме. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Димитър Димитров, 

Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Уважаеми колеги, постъпило е писмо от ОИК – Пещера, 

с вх. № МИ-15-754 относно образците на протоколите на СИК. 

Тъй като в техния протокол, в тяхната община частта за 

отразяване на преференциите за всички партии и коалиции, 

регистрирали кандидати, са поставени по 21 квадратчета – 

колкото е максималният брой  кандидати, колегите питат дали е 

възможно за всяка партия или коалиция да има толкова 

квадратчета, колкото  кандидати е регистрирала. Това би 

улеснило членовете на секционните избирателни комисии. 

Тъй като въпросът е от компетенциите на  

администрацията на Министерския съвет, предлагам да им 

изпратим писмо, с което да ги помолим да ни информират за тази 

възможност. Проектът на писмо е в моята папка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля да 

гласуваме  писмото. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 8 (Димитър Димитров, 

Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Росица Матева, 
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Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– 1 (Любомир Георгиев). 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: И последният ми доклад е писмо от 

Министерството на електронното управление с вх. № МИ-04-27-

1. С него ни изпращат актуализираната методика за удостоверяване 

на съответствието на доставения тип ТУМГ и ни напомнят да им 

предоставим софтуера и останалите информационни активи за 

удостоверяване. 

Докладвам го за запознаване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, поради 

изчерпване на дневния ред закривам заседанието на Централната 

избирателна комисия. 

Насрочвам следващото заседание за понеделник – 16 

октомври 2023 г., от 10,30 часа, като, разбира се, трябва да сме на 

разположение, в случай че се наложи да имаме извънредно 

заседание. Благодаря. 

 

(Закрито в 20,10 ч.) 

 

     ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

       Камелия Нейкова 

     СЕКРЕТАР: 

       Севинч Солакова 

 

Стенографи: 

  Красимира Николова 

 

  Виолета Тасева  


